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Župan v vrtcu

TK Bobi je ambasador tenisa v občini

Otroci, prihajata Božiček in dobrodelni bazar
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okoli nas je polno negativnih novic in dogodkov, zato s toliko večjim vese-
ljem sporočim kaj dobrega in upam, da bom s tem vzbudil vsaj nekaj optimiz-
ma, ki ga v teh časih vsi tako zelo potrebujemo.

Z vrsto težav, pa kljub temu uspešno, smo  zaključili projekt izgradnje ka-
nalizacije na Rakitni, s čimer smo v občini dobili tudi prvo čistilno napravo. 
Gre za rastlinsko čistilno napravo, ki je izjemno umeščena v prostor, skoraj ne-
opazna, svojo nalogo pa bo začela opravljati prihodnjo pomlad. Ob samem 

kanalizacijskem omrežju smo tako v Rakitni dobili tudi 
na novo urejene, dvoslojno preplaščene ceste in ostalo 
infrastrukturo. Prav pri asfaltiranju se je pošteno zapletlo. 
Res nekoliko nelogično, vendar skladno z zakonom, smo 
zaradi prekoračitve odobrene investicije morali izvesti nov 
razpis. Obstajala je realna nevarnost, da se bo zaradi se-
daj že običajnih pritožb postopek izbire izvajalca zavlekel, 
a tokrat je bila sreča na naši strani. Uspešno smo izbrali 
izvajalca in dela, kot smo obljubili, pred zimo tudi končali. 

Sedaj lahko mirno sneži. 
Ob tej priložnosti se želim iskreno zahvaliti vsem krajanom Rakitne, ki ste 

z razumevanjem spremljali naša prizadevanja za dokončanje investicije. Nikoli 
ne gre vse gladko, vendar če imamo ob sebi krajane je vsem skupaj, občinski 
upravi, izvajalcem in strokovnim službam, veliko lažje. Posebna zahvala gre tudi 
izvajalcu projekta podjetju Komunalne gradnje Grosuplje, ki je kljub zahtevnim 
pogojem in izjemno kratkemu roku dela dokončalo kvalitetno in v rokih. Ne 
smem pa pozabiti izjemno zahtevnega dela, ki so ga opravile nadzorne službe 
in sodelavci v občinski upravi. Ob tako angažiranem delu tudi rezultati gotovo 
pridejo.

Še nekaj vremena in volje delavcev CPL potrebujemo, da bomo isto lahko 
rekli tudi za krožišče v Podpeči. Težavam kar ni konca, o njih in razlogih ne bi 
govoril, subjektivni in objektivni razlogi podaljšujejo gradnjo, a tudi skozi to se 
bomo prebili. Krožišče in kraj dobivata novo podobo in resnično upam, da bo 
pred zimo položen tudi asfalt. Takrat si bomo vsi pošteno oddahnili. Časi so, 
milo rečeno, nenavadni, vendar se ne bomo ustavili.

Proti koncu gre tudi razpis za izbiro izvajalca kanalizacije in čistilne naprave 
v Vnanjih in Notranjih Goricah. Lahko pride do zapletov in pritožb, na srečo pa 

je pred nami zima in v tem času bomo postopke gotovo zaključili. Spomladi nas 
torej čaka začetek največjega projekta v občini doslej.

Intenzivno potekajo tudi priprave in kandidatura za evropska kohezijska 
sredstva, ki jih bomo nujno potrebovali za izgradnjo podobnega, celo nekoliko 
obsežnejšega, projekta v krajevni skupnosti Podpeč -  Preserje. Sredstva so še na 
voljo, le prebiti se moramo do njih.

Ne morem mimo izjemno uspešnega investicijskijskega ciklusa javnega pod-
jetja Snaga, katerega solastnice smo mestna in šest primestnih občin. Pravkar 
je bil odprt nov servisno - logistični center, ki bistveno izboljšuje pogoje za delo 
zaposlenih v podjetju in pomembno prispeva tudi k dvigu kvalitete storitev pod-
jetja. Sočasno je bil položen tudi temeljni kamen za izgradnjo novega, najso-
dobnejšega regijskega centra za ravnanje z odpadki. Tudi ta, za te čase izjemno 
visoka investicija, v višini 112 mio EUR, ki bo dolgoročno rešila problematiko 
ravnanja z odpadki v regiji, bo ostala v lastništvu prej navedenih občin.

Za konec še stavek ali dva z nekoliko bolj osebno noto. Vesel in počaščen 
sem bil, da kot kandidat svoje in mestne občine nastopim na volitvah v Držav-
ni svet Republike Slovenije. Volitve so za nami in dodeljen mi je mandat, da v 
državnem svetu prihodnjih pet let predstavljam interese lokalnih skupnosti, ki 
jih zastopam. To so vse nekdanje ljubljanske občine. Prvič se je primerilo, da 
predstavnik ne prihaja iz mestne občine, kar štejem kot veliko priznanje za svoje 
delo v regiji. Prvič se je tudi zgodilo, da imamo občani občine Brezovica lastnega 
voljenega predstavnika v najvišjih državnih organih. 

Poleg tega sem pred nedavnim prevzel tudi vodenje Odbojkarske zveze Slo-
venije, saj menim, da se moramo nosilci javnih funkcij aktivno vključevati tudi v 
civilno sfero in prevzeti del nalog in odgovornosti.

Razlog, da pišem o tem niso nove funkcije temveč želja, da razjasnim ne-
katere pomisleke, ki se morda porajajo. Naloge, ki sem jih prevzel, so združljive 
s funkcijo župana in nikoli nisem razmišljal, da bi opustil svoje delo v občini 
Brezovica. Nasprotno, menim celo, da bom k razvoju in uspešnosti, ne le naše 
občine, temveč regije, lahko prispeval še bistveno več. Svoje obveznosti do vas 
bom še naprej korektno izpolnjeval, dokler boste seveda to želeli. Ob sebi imam 
dobro ekipo, občinsko upravo in občinski svet. Pred nami je vrsta zahtevnih 
projektov in želim si biti del te uspešne zgodbe tudi v prihodnje. 

Župan Metod Ropret

Spoštovane občanke in občani,

Prihaja Božiček
Dragi otroci! Leto je naokoli in jaz se skrbno pripravljam na obisk v decembru. Darila sem že nakupil in zavil, tako da je vse pripravljeno. Vse 

otroke v brezoviški občini bom letos obiskal v soboto, 8. decembra, da pa ne bo prevelike gneče, se bom najprej ustavil na Rakitni, potem v Pod-
peči, pot bom nadaljeval v Notranjih Goricah in nato še na Brezovici. Gotovo veš, da imam v decembru veliko dela in natrpan urnik, zato bom 
vse otroke obiskal po natančno določenem razporedu. Poleg mojega obiska si boš lahko ogledal lutkovno predstavo »DEKLICA IŠČE BOŽIČKA«:

Za otroke živeče na/v Lokacija božička Ura
Rakitna v telovadnici POŠ Rakitna 14.00
Preserje (Jezero, Podpeč, Goričica, Kamnik,...) Kulturni dom Podpeč 15.15
Območje Notranje Gorice Dvorana Doma krajanov NG 16.00
Območje Vnanjih Goric in Brezovice Brezova dvorana v OŠ Brezovica 17.00

Tako kot lani, tudi letos ne boš več prejel vabila na dom, s katerim si lahko prevzel darilo, ampak pridi na lutkovno 
predstavo in po darilo, kot sem ti napisal v zgornji razpredelnici. Darila pripadajo vsem otrokom, ki imajo stalno pre-
bivališče v občini Brezovica, od letnika 2006 do 2011. Starši naj s seboj prinesejo otrokov osebni dokument (osebna 
izkaznica, potni list, rojstni list,…), da bom lahko preveril, ali res stanuješ v občini Brezovica in tvojo starost. Prav tako 
letos ne bo več mogoče prevzeti daril v dneh po predstavi. Darila za otroke od 2006 do 2011 lahko prevzameš samo 
v času mojega obiska na Rakitni, Podpeči, v Notranjih Goricah in na Brezovici. 

Če ne boš uspel priti na predstavo, pošlji atija ali mamico oziroma dedka in babico, da bosta darilo prevzela na-
mesto tebe. Kot vsako leto pa se boš seveda lahko fotografiral z menoj, zato ne pozabi na fotoaparat.

Tvoj Božiček

Iskrene čestitke županu Občine Brezovica Metodu Ropretu za izvolitev v Državni svet Republike Slovenije.
Občinska uprava in svetniki Občine Brezovica
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Naše ceste postajajo vedno bolj varne 
Analiza prvih šolskih dni glede varnosti otrok v okolici šol v občini 

Brezovica je pokazala, da je bila akcija SPVCP dobro zasnovana in iz-
vedena. Član Zveze šoferjev in avtomehanikov Dolomiti nas je seznanil 
z opažanji pri OŠ Brezovica, ki je zaradi velikega števila otrok najbolj 
oblegana. Do zastojev v prvih dneh je prišlo, ker vozniki niso bili se-
znanjeni z novim prometnim režimom. Tudi v Podpeči zaradi rekon-
strukcije ceste in začasno prestavljenega postajališča za šolsko mladi-
no, naš policist ni opazil težav. Najlepša hvala skrbnim članom ZŠAM, 
MIRED-a in policistom za dobro opravljeno delo. 

Ob začetku šolskega leta je OŠ Preserje organizirala prijetno pri-
reditev ob prevzemu elektronskega prikazovalnika hitrosti »Vi vozite«. 
Vse prisotne je presenetila znana pevka in Goodyearova ambasadorka 
varnosti Alenka Godec. Neizmerna hvala za donacijo Goodyear Dun-
lop Sava Tires in Avtocentru Špan.

Vloga za denarno pomoč
Upravni odbor Županovega dobrodelnega sklada je na svoji za-

dnji redni seji sprejel sklep, da morajo vse vloge za denarno pomoč 
vsebovati priloge, ki izkazujejo dejansko stanje. Posameznik/ca, ki 
poda vlogo za denarno pomoč, v kateri opisuje svoje trenutno sta-
nje, socialno ogroženost, finančne probleme, najemniške proble-
me,…mora priložiti ustrezne priloge, ki izkazujejo to stanje (primer: 
vlagatelj, ki je brezposelen, mora priložiti dokazilo Zavoda za zapo-
slovanje o nezaposlenosti), v nasprotnem primeru se bo vloga zavr-
gla. Vloga mora poleg osnovnih podatkov vsebovati še TRR, davčno 
številko, EMŠO in telefonsko številko, na kateri ste dosegljivi. Vsak 
upravičenec lahko prejme denarno socialno pomoč iz županovega 
sklada samo enkrat letno.

Upravni odbor županovega sklada

Usoda vodne vrtine v Rakitni je še nejasna
Zaključna dela na kanalizaciji, zgrajeni letos, so končana. Asfalterje 

je sredi dela prehitel sneg, ki ga komunalci niso mogli normalno plužiti 
tam, kjer še ni bilo spodnje plasti asfalta. Cesti v Brencetih in Nakličevem 
koncu sta bili nekaj dni neprevozni. Na srečo je odjuga kmalu omogočila 

končanje del. Spomladi bodo dokončali in zagnali čistilno napravo. Sle-
dilo bo postopno priklapljanje hiš, toda koordinirano in pod občinskim 
nadzorom!

Skupaj s prenovljenima strehama na cerkvi in župnišču ter fasado 
zvonika je središče kraja dobilo lepšo podobo. Toda sedanjo ureditev 
štejem kot začasno. Načrt ureditve trga, ki smo ga izdelali za kandidatu-

KS je razširila in preuredila trg in parkirišče pri cerkvi, ki je bistveno povečano. Ekološki otok je odmaknjen tja, kjer ni moteč, ob lipi pa 
smo uredili prijeten kotiček, kjer se lahko ljudje usedejo. Tam smo sestavili tudi staro kamnito korito, ki so ga naši predniki uporabljali za 
napajanje živine in pranje. Korito je bilo zakopano več desetletij in graditelji kanalizacije so ga del našli poleti pod cesto, nekaj kosov pa je 
verjetno še v globini pod pločnikom. 

Tradicionalni dobrodelni bazar
Tudi letos bo že tradicionalni dobrodelni bazar, ki ga organizi-

ra Dobrodelni županov sklad. Skupaj z OŠ Preserje in Brezovica ter 
Vrtci Brezovica bodo potekale celodnevne aktivnosti in predstave. 
Bazar bo potekal v petek, 7. 12. 2011, od 16.00 do 20.00, v Bre-
zovi dvorani OŠ Brezovica. Kot vsako leto, boste tudi letos lahko 
nakupili primerna darila za Miklavža, od ročnih del do domačih 
potic. Imeli bomo tudi srečelov, kjer bo vsaka srečka dobitna. Gle-
de na čas, v katerem živimo, lahko nakupite darila za najbližje in s 
tem naredite nekaj dobrodelnega tudi za vse tiste, ki si tega ne mo-
rejo privoščiti. Ves dnevni izkupiček bo šel v Dobrodelni županov 
sklad, z zbranimi sredstvi pa bomo v prihodnjem letu pomagali 
pomoči potrebnim občanom.

"Dobrota je zlata veriga, ki povezuje človeštvo". Goethe
Upravni odbor županovega sklada
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Tradicionalni dobrodelni bazar
Tudi letos bo že tradicionalni dobrodelni bazar, ki ga organizira 

Dobrodelni županov sklad. Skupaj z OŠ Preserje in Brezovica ter Vrtci 
Brezovica bodo potekale celodnevne aktivnosti in predstave. Bazar bo 
potekal v petek, 2. 12. 2011, od 15.30 do 20.00, v Zadružnem domu 
v Notranjih Goricah. Kot vsako leto, boste tudi letos lahko nakupili 
primerna darila za Miklavža, od ročnih del do domačih potic. Imeli 
bomo tudi srečelov, kjer bo vsaka srečka dobitna. Glede na čas, v ka-
terem živimo, lahko nakupite darila za najbližje in s tem naredite nekaj 
dobrodelnega tudi za vse tiste, ki si tega ne morejo privoščiti. Ves dnev-
ni izkupiček bo šel v Dobrodelni županov sklad, z zbranimi sredstvi pa 
bomo v prihodnjem letu pomagali pomoči potrebnim občanom. 
"Dobrota je zlata veriga, ki povezuje človeštvo". Goethe

Upravni odbor županovega sklada

odpadkov, ki poteka le na tri tedne. Zato so sprejeli sklep, da bo Sna-
ga odpadke odvažala na 14 dni, izmenično zabojnike za embalažo in 
zabojnike za mešane komunalne odpadke. Sicer pa smo na seji lahko 
slišali, da so najbolj problematični veliki zabojniki ter neosveščenost 
nekaterih občanov, ki odpadkov ne ločujejo. 

Po dolgih prvih dveh točkah, so ostale točke dnevnega reda svetniki 
potrdili po hitrem postopku in brez večjih zapletov. Najprej je brezovi-
ški svet dal zeleno luč podelitvi koncesije za prirejanje posebnih iger na 
srečo v igralnem salonu na območju Mestne občine Ljubljana. Nato so 
svetniki soglašali z razveljavitvijo Odloka o ustanovitvi skupne notranje 
revizijske službe. K njej so sicer leta 2006 pristopili skupaj z Vrhniko, 
Borovnico, Logatcem in Dobrovo – Polhovim Gradcem, a kljub sed-
mim izvedenim javnim natečajem za iskanje ustreznega kadra, služba 
nikoli ni začela z delovanjem, saj so bili vsi natečaji neuspešni. Kot smo 
slišali na seji, so avgusta letos predstavniki občinskih uprav ponovno 
obravnavali omenjeno problematiko in ugotovili, da med nekdanjimi 
občinami ustanoviteljicami ni več interesa po vzpostavitvi take službe. 

Svet je dal zeleno luč tudi spremenjenim cenam zimske službe, 
ki bodo od januarja višje. Kot je pojasnil predstavnik komunale, so 
cene uskladili z višanjem cen dizelskega goriva in inflacijo. Ta se je 
od zadnjega povišanja cen, februarja 2008, do letošnjega avgusta 
povišala za 6,8 %, za toliko so zvišali tudi cene zimske službe. Na seji 
so potrdili še merila za odmero komunalnega prispevka za priključi-
tev na javno kanalizacijsko omrežje za obstoječe objekte. Tega se bo 
obračunavalo glede na površino parcele in neto tlorisno površino 
objekta, prispevek pa bodo porabili za gradnjo nove kanalizacijske 
mreže. Roke so dvignili za odlok o komunalnih taksah, v nadzorni 
svet Javnega holdinga Ljubljana imenovali Marka Čudna ter poo-
blastili župana Metoda Ropreta za zastopanje Občine Brezovica na 
Skupščini omenjenega holdinga ter na Svetu ustanoviteljev Javnega 
holdinga Ljubljana.

Vesna Erjavec

Nov elektronski merilnik je bil sprva nameščen v bližini OŠ Preserje, 
potem pa ga bo JKP Brezovica premeščalo po občini na pobudo SPV-
CP, policista, MIRED-a in občanov.

Zelo smo se razveselili tudi donacije svetlobnih označevalnikov za 
označevanje otočkov slikopleskarja g. Dejana Pavliča. Hvala!

Na razpis za sodelovanje v projektu »Pasavček« sta se prijavila od-
delka PB prve triade POŠ Notranje Gorice, otroci Vrtcev Brezovica pa 
bodo izvedli čim več dejavnosti. Osnovni namen projekta je spodbuja-
nje pravilne uporabe otroških varnostnih sedežev ter varnostnih pasov 
med vožnjo v avtomobilu. Osrednja figura projekta je lik Pasavčka, ki na 
prijazen način opozarja otroke: »Red je vedno pas pripet!« Mentorjem 
in otrokom želimo veliko veselja, zabave in uspehov pri reševanju nalog.

Policija bo še naprej izvajala kontrolo varnostnih pasov v avtobu-
sih, ki prevažajo učence in otroke VVO na izlete. 

Tudi v letošnjem letu bo potekala nacionalna akcija za večjo varnost 
pešcev s sloganom »Bodi previden«, s katero opozarjamo na problemati-
ko varnosti pešcev v prometu, učence v šolah, njihove starše in stare starše 
na uporabo kresničk in drugih odsevnih materialov, ki zagotavljajo večjo 
varnost pešcev. Četrtošolci v okviru pouka svojim starim staršem ali dru-
gim sorodnikom pišejo pisma, v katerem je priloženo tudi sporočilo glede 
varnega ravnanja starejših pešcev v prometu ter uporabe odsevnih pred-
metov. Plakate s sloganom bomo člani SPVCP pritrdili na javna mesta, 
oglasne deske šol, vrtcev, zdravstvenih domov in društev upokojencev.

Zaradi pomanjkanja parkirnih prostorov, zastojev in oviranega 
varnega dostopa, celostno prometno ureditev potrebuje tudi vrtec v 
Vnanjih Goricah. V prvi vrsti za zaščito najbolj ranljivih udeležencev v 
prometu, otrok. 

Za SPVCP Občine Brezovica zapisala             
Zdenka Oblak

ru za evropska sredstva, je razkošnejši. Računam, da bo nekoč realiziran 
do konca, a treba bo pridobiti zunanja sredstva in še eno parcelo. Z zdaj 
opravljenimi deli smo uporabili kupljeno zemljišče in soglasja, izdana k 
načrtu.

Drugi del zgodbe »ureditev vaškega jedra« je podstrešje nad vrtcem. 

Za ureditev knjižnice in društvenih prostorov smo pridobili gradbeno do-
voljenje, prav tako za občinsko kandidaturo za evropska sredstva. Ker te 
kandidature ne bo, smo se z županom načelno dogovorili, da bo občina 
prenesla gradbeno dovoljenje in upravljanje s podstrešjem na Kulturno 
društvo Rakitna. To bo lahko neposredno kandidiralo na drugi razpis za 
evropska sredstva, vendar verjetno šele leta 2014 ali 2015. Z več društvi 
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Pobuda za urejanje vodotokov  
Letošnji poplavni val je na srečo obšel naše kraje, tako da smo bili priča samo običajnem razlitju vode po barjanskih travnikih. 

Seveda se na srečo z vremenskimi pojavi ni zanašati. Na zadnjih sejah občinskega sveta so svetniki glasno opozarjali na zelo zaraščene 
barjanske vodotoke. Kljub pisnem pozivu pristojnim službam, da bo za varovanje premoženja nujno pristopiti k čiščenju jarkov, ki niso 
bili očiščeni že več kot 30 let, žal še nismo dobili pozitivnega odgovora. Ker je problematika podobna na celem območju Ljubljanske 
kotline, so tudi župani vseh občin, ki gravitirajo na Ljubljansko barje, na seji skupščine Holdinga Ljubljana sprejeli sklep, da bodo začeli 
skupno akcijo za boljše in hitrejše urejanje vodotokov.

Pri gradnji kanalizacije bo podjetje Energetika Ljubljana istočasno gradila tudi plinovod, zato lahko opažate tudi zelo aktivno dolo-
čanje tras plinovoda. Zemeljski plin je okolju bolj primerno gorivo, tako da tudi po tej strani prispevamo k boljšem ozračju.  

Marko Čuden,
KS Notranje Gorice - Plešivica

smo dosegli dogovor, da bodo v primeru uspešne kandidature, soupora-
bljala prostore in sodelovala pri investiciji. Ta bo verjetno izvedljiva le, če 
bodo pri določenih delih, pomagali prostovoljci.

KS je na Direkcijo za ceste poslala predlog za prestavitev tabel, ki 
označujejo začetek naselja. Računali smo predvsem na prestavitev tabel, 
na območju jezera do zadnjih vikendov v Stevniku, saj je tam ob lepem 
vremenu veliko avtomobilov in pešcev, voziti pa je dovoljeno s hitrostjo 
90 km/h. Žal nam direkcija v tem delu ni ugodila, saj pravi, da tam ni več 
strnjenega naselja. Nismo še vrgli puške v koruzo. Je pa direkcija odločila, 
da prestavi tablo za začetek Rakitne iz smeri Podpeči. Dve sedaj izločeni 
hiši bosta s tem zajeti v naselje, vozila pa bodo tudi prej začela zmanjše-
vati hitrost pred ožino pri Susmanu. To ožino bodo še dodatno označili 

Ko že obravnavamo varovanje okolja, bi ponovno posebej poudaril pravila, ki veljajo za praznjenje greznic. Praznjenje lahko opra-
vljajo le pooblaščena podjetja, kar pomeni, da je potrebno fekalije iz greznic odpeljati na čistilno napravo, ne pa na barjanske jarke 
in travnike.

z opozorilnimi znaki.
Še informacija o vodni vrtini. Njena izgradnja je bila uvrščena v le-

tošnji program investicij podjetja Vodovod - Kanalizacija, vendar se je 
niso lotili. Uradno zaradi nove, manj ugodne geološke študije, verjetno 
pa tudi zato, ker so denar porabili drugje. Kako bo z njo v prihodnje, ni 
jasno, dejstvo pa je, da so tovrstne investicije odslej v pristojnosti občine. 
VO-KA s svojimi sredstvi v prihodnjih letih načrtuje obnovo vodnega za-
jetja in čistilne naprave. Vanjo naj bi namestili UV razkuževalec, s čimer 
voda ne bi bila več klorirana.

Gorazd Kovačič,
Za svet KS Rakitna
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Župan je zajtrkoval z notranjegoriškimi malčki
Župan Metod Ropret in podžupan Marko Čuden, sta se pri zdravem tra-

dicionalnem slovenskem zajtrku, ki je po vsej Sloveniji potekal v petek, 16. no-
vembra, pridružila otrokom v vrtčevski enoti Notranje Gorice. Na jedilniku so 
imeli hrano izključno slovenskega, večinoma lokalnega porekla. Kot pravijo na 
Ministrstvu za kmetijstvo in okolje, je glavni namen akcije in dneva slovenske 
hrane opozoriti na pomen hrane iz bližine in na zdrav način prehranjevanja 
med mlajšo populacijo, vzgojitelji, starši in drugo javnostjo.

»Otroci so, tako kot vsako leto, danes v vseh enotah brezoviških vrtcev 
zajtrkovali izključno slovensko hrano. Osnovna živila, kot so mleko, kruh, ma-
slo, jabolka in med so priskrbeli lokalni kmetje, čebelarji in pridelovalci,« je 
pojasnila ravnateljica brezoviških vrtcev Liljana Bošnjak. To pa so tudi živila, 
ki jih sicer otroci zelo radi jedo. »Jaz rad jem med in maslo….jaz tudi med in 
maslo…jaz pa kruh….jaz pa rada pijem čaj….jaz pa mleko,« so nam v en glas 
zatrjevali malčki. Ti sicer dobro vedo, da je zajtrk zelo pomemben obrok ter 
katera hrana je zdrava. Tako smo izvedeli, da bonboni ne sodijo med zdravo 
hrano, jih pa radi jedo, ker so sladki. »Med je tudi sladek in še zdrav je,« je svojo vrtčevsko prijateljico hitro podučil malček.

Otroci o zdravih navadah, pomenu zajtrka in slovenski hrani že veliko vedo, saj se o teh temah z vzgojiteljicami pogovarjajo celo leto. »Na zdrav 
zajtrk se sicer pripravljamo že prej, spoznavamo zdravilne učinke medu in drugih domačih proizvodov, pečemo medenjake, se o hrani pogovarjamo v 
okviru zdrave prehrane in tako naprej,« je še pojasnila ravnateljica. 

Sicer pa na Ministrstvu za kmetijstvo in okolje še pravijo, da z uživanjem lokalne hrane podpiramo domačo proizvodnjo in ohranjamo domača 
delovna mesta, ohranjamo poseljenost, obdelanost in urejenost slovenskega podeželja, zaradi krajših transportnih poti in manjše uporabe emba-
laže varujemo okolje in zagotavljamo samooskrbo v državi. 

Vesna Erjavec

Komunala v Občini Brezovica
Gradnja kanalizacije na Rakitni se za letošnje leto počasi zaključuje. 

Uspeli smo položiti tudi fino asfaltno prevleko. Zavedamo se, da bo do 
končanje projekta potrebno še postoriti posamezna fina dela, ki se bodo 
aktivno nadaljevala spomladi, ko bomo aktivirali delovanje rastlinske čistil-
ne naprave, kar je pogoj za pričetek priključevanja tudi hišnih priključkov.

Po trenutnem stanju na krožišču v Podpeči lahko pričakujemo asfalti-
ranje krožišča še v letošnjem letu. Ker pa se razmerja pri izvajalcu dnevno 
spreminjajo, so napovedi lahko tudi na zelo trhli osnovi. Iz občinske stavbe 
lahko samo poprosimo še za malo potrpljenja, saj zadeva vseeno dobiva 
končno podobo krožišča.

Direkcija za ceste RS je sanirala in razširila del državne ceste proti Pre-
serju in s tem poskrbela za večjo varnost in zmanjšanje poškodb na vozilih, 
ki so morala do sedaj voziti po makadamski muldi.

Zimska služba, ki je organizirana preko našega JKP Brezovica, skupaj 
s kooperanti, je pripravljena. V šali rečeno bi lahko rekli »Janez požen'«, a 
upajmo, da bo nevšečnosti malo ter da bomo lahko varno vozili tudi ob 
sneženju in poledici. 

Marko Čuden,
podžupan

Otroci dobro poznajo pomen zajtrka, česar pa se slabše zavedajo nekateri odrasli, saj raziskave kažejo, da več kot petina odraslih ne 
zajtrkuje. Zato si tradicionalni slovenski zajtrk privoščite tudi vi ter uživajte hrano iz lokalnega okolja, ki je sezonsko dostopnejša, vsebuje več 
vitaminov in ima posledično višjo hranilno vrednost. Zaradi bližine proizvodnje vsebuje manj aditivov, kot so konzervansi in barvila, taka živila 
pa so prepoznavna tudi po bogatem in tradicionalnem okusu. 
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smo odšli domov z lepimi spomini na ta sončen dan, ki smo ga pre-
živeli skupaj z gasilci, ki so nam poleg vsega za nagrado podarili tudi 
prelepe slikanice in ročno izdelane medalje, ki jih bomo skrbno shranili 
v spomin na ta dan.

Klavdija Pajduh

pisarniški material
unikatni izdelki 
darilni program
 dodatki za dom

fotokopiranje
knjige
igraèe

 

Tehniški dan POŠ Jezero z gasilci PGD 
Jezero

V petek, 19. oktobra, smo učenci 1. in 2. razreda in učiteljice dan 
preživeli z gasilci. Poleg gasilcev PGD Jezero in učencev so sodelovali 
tudi nekateri starši in stari starši. Že nekaj dni pred izvedbo tehniškega 
dne smo se v razredu pogovarjali o naravnih nesrečah, kaj so, zakaj pri-
de do njih, kako takrat ravnamo ter kako in koga obvestimo o nesreči. 
In končno je prišel dan, ko smo teorijo uporabili tudi v praksi. Z gasilci 
smo izvedli vajo evakuacije ob potresu. Učenci so si tako lahko ogledali 
čisto pravo »akcijo« gasilcev. Po končani vaji so se z gasilskimi kom-
biji odpeljali do gasilnega doma, kjer so jih čakali starši in stari starši 
ter člani PGD Jezero. Razdelili smo se v šest skupin in pričeli z delom. 
Učenci so se naučili nekaj osnov prve pomoči, dodobra so spoznali 
obleko gasilca, orodje in opremo, ki jo uporabljajo gasilci pri svojem 
delu, izvedeli so, kako pride do požara in kako ga lahko pogasimo in se 
pogovorili še o ostalih naravnih nesrečah. Zagotovo pa bo vsakemu od 
njih v spominu najbolj ostala vaja z vedrovko, kjer so morali, tako kot 
to počnejo čisto pravi mladi gasilci na tekmovanjih, s curkom vode iz 
vedrovke kar najhitreje zadeti plastenko z določene razdalje. Vsi skupaj 

Projekt »Svet različnosti nas bogati« 
Na osnovni šoli Brezovica pri Ljubljani smo v okviru mednarodne-

ga projekta »Svet različnosti nas bogati« v sodelovanju z Zavodom za 
šolstvo Republike Slovenije od četrtka, 4. 10. 2012, do sobote, 6. 10. 
2012, gostili 9 učiteljev in 31 učencev dveh partnerskih šol, Osnovne šole 
Edham Mulabdić iz Sarajeva in Osnovne šole Marije i Line iz Umaga. 

Z namenom, da bi gostom predstavili vpetost naših učencev v lo-
kalno okolje in njihovo vsestransko udejstvovanje, smo v četrtek obi-
skali Gasilsko društvo Brezovica pri Ljubljani in si ogledali predstavo 
Sneguljčica Kulturnega društva Janez Jalen.

V petek smo pripravili predavanje o ekologiji in osveščenosti mladih 
v skrbi za okolje. Gostujoči učenci so se predstavili na petkovi osrednji 
prireditvi v Brezovi dvorani, na kateri jih je pozdravil tudi župan občine 
Brezovica, gospod Metod Ropret. Po kosilu smo obiskali Ljubljano. 
V mestni hiši nas je sprejel ljubljanski župan, Zoran Janković. Sledil je 
vodeni ogled Ljubljane, nato pa večer klasične glasbe v župnijski cerkvi 
na Brezovici. V soboto smo pripravili športno in likovno delavnico, na 
kateri so učenci z odtisi svojih prepletajočih dlani ustvarili na lepenki 
drevo prijateljstva.

Staršem, krajanom, Občini Brezovica in vsem sponzorjem se za-
hvaljujemo za izkazano pomoč.

V petek in soboto, 16. in 17. 11. 2012, pa smo učitelji in učenci 
Osnovne šole Brezovica obiskali Osnovno šolo Marije i Line v Umagu. 
Na pot smo se z avtobusom odpravili v petek, po drugi šolski uri. Ta 
dan smo si ogledali šolo, sodelovali v kulturnem programu Osnovne 
šole Marije in Line in se predstavili v »Zajednici Italijana« s petimi toč-

kami programa. Sledil je sprejem pri županu Umaga, gospodu Viliju 
Bassaneseau. 

Kristjan Zaman: Gostil sem Emirja iz Sarajeva. Slovenija mu je 
bila zelo všeč, še posebej je občudoval čisto okolje. Pohvalil je tudi 
našo hrano. Večino časa smo preživeli na Brezovici, skupaj pa smo 
obiskali tudi center Ljubljane in Ljubljanski grad. Všeč mu je bil 
razgled na Ljubljano in gore v ozadju. 

Ema Pezdir: Moja gostja je bila učenka 7. razreda Osnovne šole 
Marije i Line iz Umaga. Ime ji je Mia, stara pa je 13 let. Z Mio sva 
se kar dobro spoznali, povedala mi je, da ima rada kemijo, ustvar-
janje iz gline, branje in igranje odbojke. Pri nas ji je bil najbolj všeč 
Ljubljanski grad, meni pa je bila všeč njena odprtost in sprošče-
nost. Vesela sem, ker sem spoznala novo prijateljico.

Timur Kulenović: Pri meni je bil učenec iz Umaga, po imenu Mateo. 
Na začetku je bil sramežljiv, ko pa sem mu razkazal hišo, se je malo 
sprostil. V petek zvečer se nas je nekaj fantov odločilo, da bomo skupaj 
odšli v nakupovalno središče BTC. Ko smo hoteli domov, smo zamudili 
avtobus in po več kot eni uri uspeli priti do Dolgega mosta, kamor nas 
je prišla iskat moja mami. Mislim, da je bilo Mateu pri nas zelo všeč.

Eva Stražišar: Gostila sem dve učenki, in sicer Taro iz Umaga in 
Emino iz Sarajeva. Najbolje je bilo, ko smo se v četrtek in petek zvečer 
lahko po svoje zabavale. V četrtek smo šle v BTC in v McDonald's, v 
petek zvečer pa smo se peš odpravile k Patriciji, kjer je bilo še veliko 
drugih deklet. Do desetih smo se zabavale, nato pa smo odšle domov 
in se pogovarjale do dveh zjutraj. Pri nas jima je bilo zelo všeč.
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V soboto smo se udeležili delavnice »Evropski dan jezikov« in si 
ogledali predstavitev Eko šole. Po malici so naši učenci aktivno sodelo-
vali v kvizu »Kako se poznamo?«. Pridružil se nam je tudi župan občine 
Brezovica, gospod Metod Ropret. Popoldne so nas domačini odpeljali 
na izlet v Grožnjan, »mesto umetnikov«. Sprehodili smo se po mestecu 
in uživali v čudovitem razgledu po okolici. Domov smo se vrnili do-

HVALA da ste nam pomagali pri zbiranju papirja, dne 20. 10. 
2012. Z zbranim denarjem si bomo lahko pokrili skoraj celotne 
stroške plesnih vaj. Ponovno se vam »Za papir« priporočamo spo-
mladi 20. aprila 2013.

Učenci devetih razredov OŠ Preserje s starši

Zdrav in ustvarjalen november
Medeni zajtrk 

Že tradicionalno po vsej Sloveniji v novembru slovenski čebelarji in 
drugi pridelovalci hrane oskrbijo vrtce in šole z domačo hrano. Ob tej 
priložnosti smo obnovili lanskoletni projekt »Čebela skozi letne čase« 
in tako spomnili otroke na pomen medu v naši prehrani. Vzgoja z vzgle-
dom je najbolj učinkovita, zato smo z zajtrkom postregli vse, ki so v 
petek, 16. 11. 2012, pripeljali otroke v vrtec. Tudi otroci so pojedli kruh, 
namazan z maslom in medom.

Ker nas že napadajo bacili, smo zmešali med z limono in naredi-
li zdravilo za odpornost. Otroci so na začetku s previdnostjo okušali 
naše domače zdravilo, kasneje pa ugotovili, da napitek ni le zdrav, am-
pak tudi okusen. Hitro ga je zmanjkalo. Med je med otroci priljubljen, 
zato so ga z veseljem malicali tudi v popoldanskem času in upamo, da 
bo na jedilniku čim bolj pogosto. 
Spoznavamo vesolje

V vrtčevski enoti pri OŠ Brezovica v novembru poteka projekt z na-
slovom »Vesolje«. Najprej so nas obiskali astronomi, ki so nam pred-

stavili naše osončje s planeti. Otroci so se skupaj s svojimi starši razde-
lili v dve skupini. Prva skupina je opazovala Luno in zvezde s pomočjo 
teleskopa, druga pa je s pomočjo preizkusov spoznavala nastajanje 
kraterjev, vzlet rakete in primerjala velikost planetov s soncem. Skupini 
sta se nato zamenjali.

Zatem sta nas obiskala pilot in stevardesa, ki sta nam predstavila 
delovanje letal ter vlogo stevardese v letalu. Vsi skupaj smo se odpravili 

SENČILA
Izdelava, montaža in servis

Žaluzije

Rolete

Komarniki

Markize

Screen-i

Harmonika vrata...

Lamelne zavese

Panelne zavese

Roloji

Plise zavese...

T: 01 365 12 47, M: 041 334 247

Mavsarjeva c. 46, Notranje Gorice

rono.sencila@siol.net 

www.rono-sencila.si

do »hangarja«, kjer so imeli otroci priložnost, da se preizkusijo v vlogi 
pilota. V spomin na ta lep dogodek so otroci dobili nalepke letal in 
igračke v obliki letal ali helikopterjev.

V igralnici poteka simbolna igra na temo Vesolje. Ob petju pesmice 
Naša raketa se otroci igrajo, da bodo s svojo raketo, ki so jo izdelali 
iz škatel, poleteli v vesolje. Otroci zelo radi prebirajo knjige o vesolju, 
sestavljajo, barvajo in lepijo letala ter druga vesoljska plovila. Naj za-
ključimo z mislijo otrok: «V vrtcu nam je lepo.« »In še res je tako,« 
dodajamo.

Strokovne delavke iz enote pri OŠ Brezovica. 

Vrhunec projekta pa je bil obisk letališča Jožeta Pučnika na Br-
niku. Spoznali smo celotni postopek, od prihoda potnika na leta-
lišče do oddaje prtljage, osebnega pregleda, vse do vkrcavanja na 
letalo ter zaigranega namišljenega poleta v Pariz.

bre volje in lepih vtisov. Učenci so bogatejši za nova prijateljstva, mi, 
učitelji, pa smo si izmenjali predvsem svoje poklicne izkušnje. Bili smo 
si edini, da se bo naše sodelovanje, tako prijateljsko kot strokovno, v 
prihodnosti še nadaljevalo, saj nas svet različnosti bogati.

Špela Čekada Zorn in Andreja Dobnikar
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TK BOBI - teniški ambasador v občini
V juniju 2011 je bila v Notranjih Goricah, znotraj KMN Notranje Go-

rice, ustanovljena teniška sekcija, Teniški klub Bobi. Pobudniki in usta-
novitelji so Martin Cvetko, Aleš Selan in Matej Gruškovnjak. Po več kot 
letu delovanja v sekciji igra 22 rekreativnih igralcev, v tečajih pa treninge 
obiskuje 33 igralcev.

Že drugo leto zapored smo organizirali poletno in zimsko teniško ligo, 
v septembru pa se je zaključil drugi Jesenski turnir Bobi, ki smo ga odigrali 
na teniških igriščih Škulj. Prijavljenih je bilo 16 rekreativnih tekmovalcev, ki 
so se pomerili na petih igriščih, prvič pa so se nam pridružili tudi tekmo-
valci iz drugih klubov. Predhodni pokal je iz rok Saša Ovna prešel k Mateju 
Gruškovnjaku.

Prav tako smo sodelovali pri organizaciji športnega dne občine Brezo-
vica, kjer smo izvedli manjši teniški turnir, na katerem je zmagal Jože Kržič, 
ki je zastopal barve Rakitne.

Vsa tekmovanja so bila pri rekreativnih tekmovalcih sprejeta z velikim 

www.aninazvezdica.si

Nam je mar!
Solidarnost na OŠ Brezovica ali 

lepo je deliti. Na OŠ Brezovica mno-
žično pristopamo k humanitarnim 
akcijam, ki jih organizirajo šolski 
sklad, Županov dobrodelni sklad, 
Rdeči križ Slovenije in Karitas. Zave-
damo se, da je skrb za druge naša 
moralna dolžnost. Socialno varne in poštene države ne more zagota-
vljati zgolj naša humanitarnost, saj bi morala biti le - ta slaba vest za 
to izvoljenih in plačanih ljudi, ki so zanjo odgovorni. Ampak časa za 
politiziranje ni! Ljudi v stiski je vedno več. 

Od 20. novembra do 15. decembra 2012 se pridružujemo akciji 
Rdečega križa Slovenije, ki poteka pod geslom »Lepo je deliti« in k pro-
jektu »Anina zvezdica«.

V razredne hranilnike bomo prinašali evre za prehranske pakete, 
ki jih za družine pripravlja Rdeči križ Slovenije. Cena enega paketa z 
osnovnimi živili je 15 EUR. Upamo, da bo vsaka od 32 razrednih sku-
pnosti zbrala sredstva za en paket (ali dva).

V projektu »Anina zvezdica« (več na www.aninazvezdica.si) pa 
bomo zbirali živila z daljšim rokom uporabnosti (sladkor, moka, olje, 
juhe v vrečkah, konzerve, marmelada, otroška hrana, piškoti, čokola-
da). Škatle z oznako »Anina zvezdica« bodo na hodnikih, v šolski knji-
žnici in v zbornici. Vnaprej se zahvaljujemo staršem, ki s svojim zgle-
dom in naklonjenostjo dobrodelnim akcijam vzgajajo svoje otroke, 
naše učence. Lepo je deliti, dokler to še zmoremo. 

Koordinatorka Polona Raušl

HUD ples Karla Barjanskega
Humanistično umetniško društvo (HUD) Karel Barjanski iz Bo-

rovnice je v sodelovanju s Francijem Rotarjem z Brezovice, v dvorani 
kulturnega doma Notranje Gorice, konec oktobra organiziralo HUD 
ples. Najprej je potekala plesna delavnica, ki jo je vodila diplomirana 
učiteljica plesa Karmen Intihar. Udeležencem je pokazala osnove vro-
čega tanga, pari pa so nato nadaljevali tudi z učenjem drugih ritmov 
standardnih in latinskoameriških plesov.

Franci Rotar, predsednik plesne sekcije, ki je pred kratkim začela 
z delovanjem v okviru borovniškega društva, je pojasnil, da je namen 
prve delavnice predvsem promocija in prepoznavnost plesne sekcije ter 
njenih aktivnosti: »Ples je prvi dogodek, ki smo ga v okviru naše sekcije 
organizirali. Naš cilj pa je predvsem privabiti vse, ki si želijo plesati in se 
zabavati, da se v naše društvo včlanijo ali pa nas spremljajo na nadalj-
njih plesnih delavnicah, plesih in plesnih vikendih, ki jih bomo v priho-
dnosti organizirali. K plesu vabimo mlajše in starejše, čiste začetnike in 
tudi tiste, ki že poznajo osnovne korake.« Po brezplačnih delavnicah je 
sledil ples, kjer so si obiskovalci dali duška in uživali v govorici teles in v 
glasbi. Sodeč po odzivih so bili plesalci navdušeni. 

Na plesu je bil tudi predsednik društva Karel Barjanski, Jože Zor-
man, ki nam je povedal, da se v društvu trudijo obuditi vse vrste ume-
tnosti in kulture. Tako na primer vsako soboto v Borovnici potekajo 
likovne delavnice, kjer se učijo tehnik risanja in osnov slikarstva. Pred 
kratkim pa so dobili tudi nove prostore, kjer bo poslej društvo domo-
valo.

Vesna Novak

Rezultati Jesenskega turnirja Bobi 2012: 
1. mesto: Matej Gruškovnjak, 2. mesto: Jure Škodlar, 3. mesto: 
Sašo Oven, 4. mesto: Luka Petkovšek, 5. mesto: Janez Petrovčič

Z nogometom proti rasizmu
Na Osnovni šoli Brezovica pri Ljubljani smo se v tednu boja proti 

diskriminaciji pridružili evropskemu projektu FARE (Football Against 
Racism in Europe ). Projekt smo izpeljali v torek, 23. 10. 2012, v okviru 
kulturnega dneva za učence 8. razreda (tema »Vsi drugačni, vsi enako-
pravni«). Povabili smo azilante Azilnega doma Vič. Gospod Hartman 
je pripeljal 5 dečkov, starih od 12 do 17 let (iz Somalije, Hrvaške ter 
Bosne in Hercegovine). Najprej je bila našim učencem predstavljena 
problematika azila in azilantov v Sloveniji, nato pa je stekel pogovor 
med azilanti in našimi učenci. Povedali so nam, koliko so stari, kako 
dolgo so že v Sloveniji, kaj so njihove sanje, kako so prišli v Slovenijo, 
kaj vse so že videli pri nas in kako jim je všeč. Po pogovoru je sledil 
žreb mešanih ekip, ki sta se poimenovali Football people in Fight for 
equality. Pomerili so se v tekmi 2 × 15 minut. Slavila je ekipa Football 
people. Po tekmi smo naše goste povabili še v šolsko jedilnico na ko-
silo, vsakemu azilantu pa smo pripravili tudi vrečko s športnimi pripo-
močki (žoga, majica, kapa …). Učencem je bila izkušnja nenavadna in 
zanimiva, zato smo se odločili, da bomo tudi v prihodnje organizirali 
srečanja naših učencev in azilantov.

 Gabrijela Marinko, športna pedagoginja
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www.renault.si

PLEŠKO CARS, d.O.O., Tržaška cesTa 426, 1351 Brezovica pri LjuBLjani, 01 365 80 10,  
www.pLesko-cars.si. odprTo od ponedeLjka do peTka od 7.00 do 16.00,  
soBoTa od 8.00 do 12.00 ure

*akcija velja od 1.12.2012 do 31.1.2013. več na www.renault.si
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zadovoljstvom, saj je tovrstnega druženja v občini primanjkovalo. Športni 
dan občine pa je pokazal, da je na enem igrišču nemogoče izpeljati eno-
dnevni turnir z osmimi igralci. Ravno v tem tiči razlog, da večina naših 
tekmovanj poteka na igriščih izven naše občine.

Ena izmed glavnih prioritet kluba je ponoven razvoj tenisa v našem 
lokalnem okolju. Prva akcija, ki smo jo izvedli, je bila obnova teniškega 
igrišča v Notranjih Goricah, kjer smo s prostovoljnim delom (opravljeno 
je bilo več kot 200 ur dela) in materialom, ki ga je plačala KS Notranje Go-
rice, igrišče pomladili. Potrebno je bilo obnoviti robnike, poravnati, pre-

brusiti ter prebarvati kovinsko konstrukcijo, zamenjati ograjo ter obnoviti 
igralno podlago iz tenisita, za kar je poskrbel najemnik lokala Lopar. Ob 
tej priložnosti se zahvaljujemo tudi sponzorjem, ki so pomagali pri obnovi 
in delovanju našega kluba: Janez Igličar s.p., Gostilna pri Mari Rene Šuc 
s.p., Prozvok d.o.o., Mizarstvo Gašper Debevec s.p. in občina Brezovica.

Poleti smo začeli s teniško šolo Bobi. S programi želimo v prvi vrsti dvi-
gniti raven teniške igre na višji nivo. Osnovnošolce vključujemo v teniško 
vadbo za šolarje, predšolske otroke v teniški vrtec, nekoliko starejše pa v 
rekreativne skupine. Ob tem poskrbimo tudi za starejše rekreativne igralce 
tenisa, ki si želijo izboljšati svojo igro. Za njih organiziramo posebne teča-
je, ki so individualno prilagojeni njihovemu znanju.

Vodja teniške šole in glavni trener je Matej Gruškovnjak, mlad teniški 
strokovnjak in trener tenisa C. Dolga leta je tekmoval na teniških turnirjih 
po Sloveniji in tujini. Pri 20. letih se je odločil, da želi svoje znanje in izku-
šnje prenašati na mlade in jim omogočiti teniški razvoj. Najprej je deloval 
v domačem teniškem klubu v Murski Soboti, nato pa je dve leti nabiral 
izkušnje v drugih teniških klubih v Ljubljani. Junija 2012 se je odločil, da 
želi sam razviti dobre tekmovalce, zato se je odzval na naše povabilo in se 
odločil sodelovati pri vzgoji naših mladih tekmovalcev.

V klubu kot profesionalni svetovalec aktivno sodeluje tudi Miro Lavrič. 
Je dolgoletni teniški trener, ki se lahko pohvali z zavidljivo, več kot štiri de-
setletja trajajočo trenersko kariero, licenco švicarske teniške zveze (TVS) 
ter je častni član ameriške profesionalne teniške šolu (PTR USA). Več kot 
osem let je deloval v Senegalu, nato pa dvajset let v Švici. Treniral je kar ne-
kaj ATP igralcev. G. Lavrič deluje v klubu kot strokovni sodelavec. S svojimi 
izkušnjami namreč svetuje glavnemu trenerju in je njegov mentor.

Poleti se treningi izvajajo v ŠC Jama v Notranjih Goricah. Pozimi smo 
za mlajše otroke (do 8 let) najeli dve telovadnici, in sicer v Vnanjih ter No-
tranjih Goricah, ki sta še primerni za mini tenis. Za starejše (nad 8 let), pa 
smo najeli več ur v Športnem centru Dolgi most, ki je le nekaj kilometrov 
oddaljen od Brezovice in nudi dobre pogoje za delo (6 pokritih peščenih 
igrišč).

Na območju Brezovice si klub želi razviti majhen, dobro organiziran 
center, v katerem bomo skušali vsakemu otroku posebej nuditi največ.

V krstni sezoni 2012/2013 nam je uspelo izoblikovati ekipo 30 do 35 
otrok, ki bodo tudi v naslednjih nekaj letih predstavljali jedro kluba. Vad-
bene skupine so majhne, saj vključujejo 3 do 4 vadeče. Poslanstvo našega 
kluba je: individualno delo + kvaliteten pristop + kakovostno porabljen 
čas = Bobi tenisaček.

Klub se je jeseni včlanil v Teniško zvezo Slovenije, tako da se bomo že 
letos z nekaterimi najmlajšimi tenisači udeležili tekmovanj pod okriljem 
TZS, v kategoriji od 8 do 11 let. Seveda si želimo vzgojiti tudi dobre bodo-
če tekmovalce, vendar ostaja prioriteta učenje teniške tehnike, predvsem 

pa vzgoja otrok, da z rednimi treningi pridobijo delovne navade in da kva-
litetno preživijo prosti čas s svojimi vrstniki. Najbolj pa bomo veseli, če 
bodo za lopar poprijeli tudi takrat, ko bodo že odrasli.

Teniško igrišče v Notranjih Goricah je v občini še edino v uporabi, zato 
je glavni cilj kluba popularizacija te igre in izboljšanje igralnih pogojev v 
občini. Drugi cilj, ki smo si ga zadali pa je, da bi se tenis na Brezovici nekoč 
igral tudi na pokritih igriščih, saj je to edina možnost igre v zimskem času. 
Verjamemo, da bi se z izgradnjo teniške dvorane povečalo tudi število te-
nisačev. V klubu obljubljamo, da bomo storili vse, da bodo čez nekaj let 
naši glavni cilji izpolnjeni.

Prijave za zimsko teniško ligo:
V decembru pričnemo z zimsko teniško ligo. Vse zainteresirane vabi-

mo, da se nam javite na e-mail kmnnotranjegorice@gmail.com ali na tel. 
041 798 116. Registrirate se lahko do 10. 12. 2012. Letošnja liga se bo 
pričela 21. 12. 2012 in se bo igrala v pokritih dvoranah Teniškega centra 
Škulj. Za več informacij o klubu bomo v decembru odprli internetno stran 
www.bobi.si. 

Martin Cvetko, TK Bobi

Športna vadba za predšolske otroke
NTK Preserje v sezoni 2012/2013 zopet organizira program 

»Športne vadbe za predšolske otroke«, za dečke in deklice v sta-
rosti 1 – 3 leta ter 4 – 6 let. Vadba bo potekala v mali dvorani OŠ 
Preserje, ob ponedeljkih in sredah, od 17.15 – 18.15 ure (starost 
1 – 3 leta) ter od 18.15 – 19.15 ure (starost 4 – 6 let). 

Vpis je možen v času vadbe. Seznanili vas bomo z novimi pro-
grami ter idejami in predstavili novo vaditeljico. Pričakujemo vašo 
udeležbo in vas lepo pozdravljamo!

Igor Petrovčič,
predsednik NTK Preserje
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Častna občanka in brezoviška Mati 
Tereza - Vida Šuštaršič

Vida Šuštaršič je letos naziv »Častni občan«, za katerega jo je pre-
dlagala občinski odbor stranke Desus, prejela predvsem zaradi dolgo-
letnega delovanja v Krajevni skupnosti Podpeč - Preserje. Bila je glavni 
kurir civilne zaščite, že od leta 1975 aktivno deluje v Lovski družini Ra-
kitna, kjer je prejela tudi Znak za lovske zasluge. Med drugim je bila 
ustanovitvena članica društva narodnih noš Podpeč - Preserje in tam-
kajšnjega turističnega društva, ki danes deluje pod imenom Lokvanj. 
Že 23 let je tudi predsednica Društva upokojencev Podpeč – Preserje in 
glavna organizatorka vsakoletnega srečanja vseh upokojenskih društev 
v občini. Večino svojega časa preživi na terenu, med ostarelimi in bol-
nimi, ki jim pomaga premagovati osamljenost in polepšati vsakdan. S 
»Šivko«, kakor po domače Vidi pravijo prijatelji in znanci, smo se po-
govarjali predvsem o njenem aktivnem delovanju v lokalni skupnosti. 
Kaj vam pomeni priznanje »častni občan«? 

To je gotovo priznanje za 50 let trdega dela. Pri vseh stvareh, ki sem 
jih prevzela ali delala, sem se maksimalno potrudila. Od sebe sem dala 
100 odstotkov in za to nisem zahtevala nobenega plačila. 
Od kod izvirata vaš čut za sočloveka in želja pomagati?

Že iz mladosti. To imam po mami, ki me je naučila, da moraš lju-
dem pomagati. Mama mi je naročila, da moram pomagati predvsem 
starejšim, bolnim in osamljenim. Tako sem tudi sama vzgajala svojega 
sina. 
Ste domačinka, da imate takšen čut za sokrajane in občane 
Brezovice?

Ne, prihajam iz Laškega, na Brezovico pa sem prišla, ko sem bila 
stara 18 let.Nato sem spoznala moža, skupaj sva zgradila hišo, se po-
ročila in rodila sem sina. 
Bi znali našteti, koliko ljudem ste pomagali? 

Ne (smeh), številka je prevelika. Bila sem vedno pripravljena pri-
skočili na pomoč. Ko je bila kakšna prometna nesreča ali pa naravna 
katastrofa, sem ljudem vedno ponudila pomoč. Najmanj 10 let sem 
vozila podpeško zdravnico z njenim »fičkom« po domovih (smeh), pa 
za to nikoli nisem zahtevala nobenega plačila.
Kmalu po prihodu v našo občino ste začeli aktivno sodelovati v 
lokalnih društvih?

Eno leto zatem, ko sem se preselila, sem malo opazovala in spozna-
vala teren. Najprej sem bila glavni kurir civilne zaščite, kjer sem delova-
la nekaj let. Postala sem vse bolj znana, prodajala sem na primer tudi 
kino karte, potem pa sem postajala vse bolj dejavna v društvih. Najprej 
sem začela sodelovati v društvu narodnih noš. Sprva si noše nisem mo-
gla privoščiti, ker so bile te zelo drage, kasneje pa sem si jo le kupila. 
Postala sem predsednica nadzornega odbora v društvu narodnih noš, 
kar sem ostala še do danes (smeh). 
Od leta 1952 pa ste tudi predsednica Društva upokojencev 
Podpeč - Preserje.

Predsednica sem postala takoj po odhodu v pokoj. Društvo je bilo 
takrat staro 38 let, imeli smo 25 članov, danes nas je že 480 (smeh). 
V času predsedovanja sem pomagala na vseh koncih in krajih, hodila 
po terenu, obiskovala ljudi in tako naprej. Mnogim sem tudi rešila ži-
vljenje. Pomagala sem pri naravnih nesrečah, ujmah, požarih, domačih 
tragedijah in tako naprej.
Ste pa tudi ljubiteljica lova in dolgoletna članica Lovskega dru-
štva Rakitna, kajen? Imate že kako trofejo?

O ja, to pa ja, medveda sem ustrelila (smeh). V lovsko društvo sem 
prišla v sedemdesetih letih, naredila sem lovski izpit, veliko sem delala, 
pomagala sem tudi pri gradnji lovske koče, potem sem bila upravnik, 
blagajnik lovske družine in tako naprej. Z lovci vzdržujem stike še da-
nes, ker bi rada prihodnje leto jagala jelena. To mi namreč pripada 
glede na moj dolgoletni staž in starost (smeh). Starostnega jelena lah-
ko jagaš enkrat v življenju, kar pomeni, da si bom lahko sama izbrala 
področje lovišča, kjer bom lahko prihodnjo jesen lovila samo jaz. No-
ben drug lovec ne bo imel dostopa. In jelena bom ustrelila, zagotovo 
(smeh). 

V predprazničnem času imate zagotovo zelo veliko dela z obi-
skovanjem in obdarovanjem starejših in bolnih?

Ja, še vedno sem predsednica društva upokojencev. Vse starej-
še od 80 let in tudi bolne grem vsako leto osebno obiskati. Letos 
imam zaenkrat na spisku več kot 100 ljudi. Obiščem tudi ljudi 
v domovih, zdaj jih tam živi 17. Kar 19 članov našega društva je 
starih več kot 90 let. Vse ostarele obiskujem tudi med letom in ne 
le v prazničnem času. K njim grem na pogovor oziroma klepet, 
jim odnesem kako sadje ali dobroto. To njim in tudi meni veliko 
pomeni.
Koliko stoletnic pa ste praznovali v svoji karieri?

Dve praznovanji stoletnice sem organizirali v svojem življenju, od-
kar sem predsednica društva. Upam, da bom še katero (smeh).
Kako sodelujete z lokalno skupnostjo, z občino, z županom, ne-
nazadnje s šolo? 

Moram reči, da zelo dobro in lahko pohvalim našega župa-
na Ropreta. Dobro sodelujemo tudi z OŠ Preserje, kjer so nam 
ponudili računalnike za eno uro na dan. Ob torkih bomo tako 
eno šolsko uro lahko namenili učenju računalništva. Pripravlja-
mo pa tudi projekt »Starejši za starejše«, s katerim bi radi seni-
orjem pomagali pri računalniškem opismenjevanju. Nad bivšo 
trgovino v Podpeči smo dobili mali prostor, kjer se bomo lahko 
srečevali.
Ob 50. obletnici društva upokojencev ste prejeli priznanje Po-
krajinske zveze upokojencev Ljubljana, pri lovski družini ste 
prejeli znak, letos pa še najvišje priznanje občine, »častni ob-
čan«. Kaj vam ta priznanja pomenijo? 

Ob zadnjem priznanju, za častnega občana, če sem čisto odkrita, 
sem bila zelo presenečena, obenem pa sem ga bila zelo vesela. Lani 
sem bila v enem od časopisov izbrana za naziv Mati Tereza. Ob vseh 
teh priznanjih za dobrodelnost pa moram povedati, da sem vesela, da 
sem imela obrtnika za moža, ker sem dobila od njega veliko finančno 
pomoč, saj sem veliko del naredila prostovoljno in zastonj. Seveda pa 
pri tem zapravila kar veliko denarja. 
Načrti za prihodnost, poleg jaganja jelena?

(smeh) Da bi bila zdrava. Imam dve vnukinji, najstnici, in si želim, 
da bi bila kmalu kakšna ohcet (smeh). 

Vesna Novak
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Zahvala družine Kozamernik
Ob velikem deževju in poplavah v septembru 2010, se je tudi naši družini zgodila velika 

naravna nesreča. Dva zemeljska plaza, čisto v bližini naše stanovanjske hiše na Brezovici, sta 
povzročila grozljivo stanje, strah in trepet za vse, kar smo si z velikim odrekanjem do tedaj ustva-
rili. V noči na soboto, 18. septembra 2010, je deževje sprožilo manjši, v noči na nedeljo, 19. 
septembra 2010, pa drugi velik plaz odnesel ogromno gmoto zemlje, del hriba, v dolino in zasul 
vodno zajetje ob Drobtinščici. Zgodaj zjutraj so prišli gasilci in predstavniki občine Brezovica in 
odredili, da moramo nemudoma zapustiti hišo. Obstajala je možnost ponovnega zdrsa zemlje 
ob razmehčanem terenu, ki ga je povzročilo dolgotrajno deževje. Tega strahu in občutkov, ko 
smo morali z dvema majhnima otrokoma zapustiti novo, komaj vseljeno hišo, le z najnujnej-
šimi stvarmi, ni mogoče opisati. V tednu po nesreči so si stanje ponovno ogledali predstavniki 
občine, župan, direktor občinske uprave, in g. Janez Rogelj iz podjetja Geo hidro, ki je svetoval 
takojšnje odvodnjavanje ceste s kanaletami, dražniki in cevmi, speljanimi v gozd. Ta dela so 
kmalu za tem opravili delavci komunalnega podjetja ter gasilci. Pridnost in požrtvovalnost mladih fantov, gasilcev moramo še posebej pohvaliti, 
saj so vsa dela opravili strokovno, brezplačno in v prostem času. Ves čas smo sodelovali z direktorjem občinske uprave, ki je organiziral nadaljnji 
potek v zvezi z reševanjem te naravne nesreče. Na našo veliko srečo so bile meritve terena vzpodbudne, nadaljnjih premikov zemlje ni bilo zaznati, 
zato smo se po dveh tednih lahko znova vrnili v našo hišo. Kljub temu strah ni popustil, še posebej ne zato, ker smo le v oddaljenosti par metrov 
od hiše gledali ogromno strašljivo luknjo manjkajoče gmote zemlje in ob prav vsakem deževju nas je bilo neznansko strah, da se ta plazina ne bi 
razširila in povzročila zdrs naše novograjene hiše.  Minili sta dve leti urgentnih prošenj in klicev. V drugi polovici avgusta letos so se sanacijska dela, 
po naročilu občine Brezovica, na naše veliko veselje in olajšanje, končno pričela. Vsa zelo zahtevna zemeljska dela je opravilo podjetje Grebenc 
d.o.o. iz Podpeči. Tudi te delavce moramo prav posebej pohvaliti, saj so pridno in vztrajno delali od zgodnjih jutranjih ur do trde teme, skoraj 
mesec dni. Občudovali smo pogum in nevarno delo s težkimi stroji na strmem, zahtevnem terenu in z velikim veseljem, konec septembra 2012, 
dočakali končno sanacijo plazov. Ob zaključku del so delavci podjetja Vrtnarstvo Kramžar d.o.o. iz Notranjih Goric posejali travo. Danes hrib že 
zeleni in dekleti vsak dan vzklikneta »Glej, mami, kako je že lepo zeleno«. Travna ruša bo pripomogla, da površinske vode ne bodo odnašale zemlje. 

Vsem, ki so nam pomagali, predstavnikom občine, županu g. Metodu Ropretu, direktorju občinske uprave g. Gregorju Šebeniku, g. Janezu 
Roglju, gasilcem, delavcem komunalnega podjetja Brezovica, g. Marku Burgerju za meritev premikov zemljišča, delavcem podjetja Grebenc in 
podjetja Kramžar se prav prisrčno zahvaljujemo za vso prijazno pomoč za vsa opravljena dela. Seveda velja posebna zahvala občini Brezovica, ki je 
dela naročila in plačala. Zahvaljujemo se tudi moževim staršem, ki so nas sprejeli pod svojo streho, ko smo se morali nemudoma izseliti. 

Obogatilo nas je prepričanje, da v nesreči nismo ostali sami. Vseh omenjenih v tem prispevku, vseh pridnih rok, dobrosrčnosti in vseh prijaznih 
besed vzpodbude, ne bomo nikoli pozabili. Še enkrat iz srca, vsakemu posebej iskrena hvala in vso srečo vsem v prihodnje. 

Družina Kozamernik
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Izlet mentorjev mladine v Idrijo
Drugo soboto v novembru je komisija za mladino Gasilske zveze 

Brezovica organizirala izlet za mentorje mladine. Odpravili smo se v 
Idrijo, zibelko naravoslovja, s seboj pa povabili tudi tiste člane v dru-
štvih, ki pomagajo pri delu z mladino ali na mladinskih tekmovanjih. 
Najprej smo si ogledali rudnik živega srebra oz. Antonijev rov. Leta 
1500 so v Idriji izkopali prvi rov in ga poimenovali Antonijev, danes 
pa je to eden najstarejših ohranjenih vhodov v rudnik v Evropi, iz ka-
terega so pridobili več kot osmino živega srebra v svetovnem merilu. 
Po kratki projekciji o zgodovini rudnika smo se v zaščitnih površnikih 
in čeladah odpravili v idrijsko podzemlje. Večina rovov je zaradi zali-
tja in zasutja neprehodna, najstarejši del rudnika, Antonijev rov pa 
so rudarji ohranili in obnovili za obiskovalce. Skozi osvetljene rove 
smo iskali kapljice živega srebra in si ogledovali različne načine od-
kopavanja dragocene rude. Ob povratku na dnevno svetlobo smo z 
zanimanjem potežkali kilogram živega srebra (količinsko manj kot 
dcl) in si ogledali, kako lahko v živem srebru lebdi železna kroglica.

Nadaljevali smo z ogledom razstave »Idrija – zibelka naravoslov-
ja« na gradu Gewerkenegg, katerega nemško ime pomeni rudniški 
grad in v katerem je mestni muzej. V gradu so najprej shranjevali žito 
in živo srebro, kasneje pa je več kot 400 let nudil prostore rudniški 
upravi. Grajsko dvorišče je lepo poslikano z dekorativnimi freska-
mi. Zaradi rudnika so v Idrijo skozi stoletja prihajali številni nara-
voslovci, ki so ob svojem rednem delu raziskovali tudi živo in neživo 
naravo na celotnem območju Kranjske. Na razstavi so predstavljeni 
z življenjskimi zgodbami in najpomembnejšimi deli, ki so nastala v 
času službovanja v Idriji. Med minerali izstopa idrialit, znamenita 
kamnina idrijskega rudišča.

Ustavili smo se tudi ob Divjem jezeru, ki leži pod stometrskimi 
prepadnimi stenami. Iz jezera teče reka Jezernica, najkrajša površin-
ska reka v Sloveniji, ki se po 55 m izliva v reko Idrijco. V jezeru živijo 
potočne postrvi, v jamskem delu pa celo človeška ribica. 

Na poti domov so za naše želodce poskrbeli v znani hotedrški 
gostilni Turk, kjer so nas postregli z zelo dobrim kosilom. 

Petra Zega,
predsednica komisije za mladino

3. Miklavžev sejem 
Vabljeni na 3. Miklavžev sejem, ki bo v soboto in nedeljo, 1. in 

2. decembra, v KD Podpeč. Tudi letos vas čaka pestra ponudba 
različnih izdelkov domačih proizvajalcev. Da bo sejem še pestrejši, 
smo pripravili tudi otroške delavnice, kjer bodo otroci pod vod-
stvom mentoric ustvarjali različne izdelke. Delavnice se bodo od-
vijale v soboto, od 10.00 do 14.00 in nedeljo, od 10.00 do 16.00. 

Poleg tega bomo za otroke pripravili tudi otroški knjižni koti-
ček, kjer si bodo lahko ogledali otroške knjigice. V soboto ob 15h 
pa bo nastop mladih harmonikašev, pod vodstvom Staneta Ma-
kovca. V upanju na prijetno druženje in klepet vas vabimo, da nas 
obiščete na Miklavževem sejmu.

Šiviljstvo Žabca
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Tulipani in Martin(ovo) 
Letošnjemu vabilu na martinovanje, ki je potekalo 14. 

11. 2012, se je odzvalo 40 članov. Vabilo se je glasilo: »Vse 
člane društva prijazno vabimo na martinovanje, ki ga to-
krat organiziramo na turistični kmetiji Kisovec v kraju Pet-
kovec pri Rovtah. Kot se za martinovanje spodobi, bo poleg 
domače hrane in pijače ter za veselo razpoloženje, poskrbel 
tudi domači ansambel. Kmetija odprtih vrat je zelo lepo urejena in na 
lepi hribovski lokaciji, zato tudi nudi obilo možnosti za sprehode.« Čudi 
me, da so se nekateri lahko odpovedali takšni ponudbi. Ker je bilo sre-
čanje »starejši za starejše« zelo uspešno in dober glas seže v deveto vas, 
so se našega martinovanja udeležili tudi tisti člani, ki že leta niso »po-
vohali« Tulipana. Odslej bodo, po lastni izjavi, redni udeleženci naših 
srečanj. Prvo takšno bo 21. decembra popoldne, v domu krajanov Vna-
nje Gorice. To bo prednovoletno srečanje, ki pa ga bodo morali tokrat 
člani - udeleženci nekoliko finančno podpreti, saj društvo ne zmore več 
tolikšnega bremena. Vabilo z vsemi podatki za prednovoletno srečanje 
sledi! Vrnimo se za trenutek spet k minulemu martinovanju. V prijetnem 
vzdušju, ko smo občasno tudi veselo zapeli, se nam je porodila ideja, da 
bi ustanovili pevsko skupino. Ta bi na izletih, prireditvah in tudi na obč-
nem zboru zapela kakšno našo. Jedro skupine je tako rekoč že na voljo. 

Pevska skupina bi marca že lahko imela svoj javni nastop v sose-

dnjem vrtcu, saj jim moramo v imenu medgeneracijskega sodelovanja 
vrniti njihov obisk za srečanje »starejši za starejše«. 

Še to. Ker nam je bilo na martinovanju tako prijetno, je med člani 
padel predlog, da bi ponovili »ta veseli dan« in se morda, kar s svojimi 
jeklenimi konjički, še kdaj dobili na kmetiji Kisovec. Vzdušje na martino-
vanju prikazuje priložena fotografija. Je tistim, ki so manjkali, kaj žal?

Dragi Tulipani, imejte se lepo in se ponovno dobimo 21. decembra. 
Nasvidenje. 

 Toni Jurjec, 
predsednik društva 

  

Vabim pa vse tiste, ki radi zapojejo, če je treba tudi ob vin-
ski kapljici in so pripravljeni enkrat tedensko prihajati v društvene 
prostore na vaje, da svojo udeležbo prijavijo na Tulipanov telefon  
030 264 706. 

Kronika PGD Notranje Gorice - Plešivica 
1912 – 2012, 1. del

V PGD Notranje Gorice so pripravili obsežno in lepo popisano kroniko dru-
štva, ki jo bomo v Barjanskem listu objavili v treh delih.

Naša zgodba ima korenine že v letu 1898. Pet ustanoviteljev ga-
silske čete Brezovica, s sedežem v Vnanjih Goricah, je bilo že iz naše 
vasi. Zaradi oddaljenosti enote so naši krajani začeli razmišljati in ure-
sničevati željo po lastnem društvu. Tako so spomladi leta 1912 usta-
novili Gasilsko četo Notranje Gorice. Prvi načelnik je bil Jakob Kušar, 
poveljnik pa Matija Založnik.  8. 4. 1912 je v knjigi omenjena plačana 
članarina v višini 14 kron ter 9 kron prostovoljnih darov. V prvem letu 
je bilo vpisanih 32 članov. 

V začetku našega delovanja smo iz Ljubljane dobili ročno brizgalno, 
ki smo jo že naslednji mesec uporabljali pri vaji, opravljeni pa so bili tudi 
prvi nakupi opreme. Ročna brizgalna je bila shranjena sredi vasi, v kašči 
enega od članov, ker svojega doma nismo imeli. Prvo leto smo organi-
zirali tudi veselico, s čimer je zaživelo tudi družabno življenje. Med prvo 
svetovno vojno je društvo zamrlo, vsaj zapiskov o delu ni. Po vojni 1919 
je imelo društvo 19 članov. Leto kasneje je bil poplačan zadnji del dolga 
za ročno brizgalno. Ob deseti obletnici, leta 1922, je društvo štelo 35 
članov. Začeli smo z gradnjo lastnega gasilskega doma (sedanje orodi-
šče). 14. 9. 1923 je bilo veliko slavje ob odprtju novega gasilskega doma. 
Veliko dela smo opravili vaščani sami. V domu so bile od takrat naprej 
vsakoletne prireditve, dramske igre domačih kot tujih društev, martino-
vanja, miklavževanja, silvestrovanja in pustovanja. Gasilska enota je bila 
tudi del cerkvene procesije Svetega rešnjega telesa in ob veliki noči. V letih 
1929 - 1930 so dogradili prizidek na zahodni strani. Leta 1933 je Vrborej-
ska zadruga donirala sredstva za povečanje odra v gasilskem domu, v ka-
terem je delovalo tudi Sokolsko društvo, ki je za to plačevalo najemnino. 
Leta 1936 je velik požar zajel celo vas. Pogorelo je 14 objektov, vključno s 
cerkvenim zvonikom. Sodelovalo je 17 čet, 13 motork in 4 ročne brizgal-
ne. Pri reševanju in gašenju je sodelovalo kar 230 gasilcev, od Vrhnike do 
Štepanje vasi. V strahu pred ponovnim uničujočim požarom so vaščani 
pristopili k zbiranju sredstev za motorno črpalko. Leta 1937 smo ob 25. 
letnici društva priredili tombolo. Na Martinovo soboto je župnik Mihel-
čič blagoslovil novo motorno črpalko Ilo, za katero so denar prispevali 
vaščani. Domačina sta naredila nov voz za prevoz črpalke. Za prevoz vo-
zov smo se dogovorili, da lahko vzamejo par konj pri bližnjih gospodarjih. 
Leta 1939 smo organizirali veselico na Plešivici. Dve leti kasneje smo na-
peljali elektriko v dom, za samo 2 žarnici. Istega leta smo sklicali sestanek 
upravnega odbora na domu tajnika, ki je v knjigo zapisal: »Funkcijskemu 
poveljniku blagajnik in tajnik predata vse poslovne knjige, gospodar pre-
da ves inventar gasilske čete poveljniku.« Poveljnik je prevzel vse knjige in 
inventar pod svoj nadzor, prosil pa je tajnika, da mu v bodoče pomaga 
voditi tajniško knjigo. Tako se je končalo obdobje med vojnama. 

Motorno brizgalno je imel med okupacijo shranjeno Alojz Novak. 
Franc Sluga je novembra 1945 na izredni skupščini nagovoril člane. Pri-
sotnih je bilo 6 starih in 30 novih članov, vključno z mladino. V domu 
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www.renault.si

Ime trgovca Naslov trgovca IN mesto, tel: 0123 456 7890, www.Imetrgovca.com 
OdprtO Od pOnedeljka dO petka Od xx. dO yy., sObOta Od xx. dO yy., nedelja Od xx. dO yy/zaprtO.

Renault priporoča pOr a ba pr i  meša nem c ik lu 3,6 -  5,5 l /100km. emis ije cO 2 93 - 127 g /km

NOVI RENAULT CLIO NIKOLI NE BOSTE POZABILI PRVEGA TRENUTKA
 3,6 – 5,5 l/100 km 
 MOTORJI ENERGY 

 5 zvezdic Euro NCAP
 MULTIMEDIJSKI ZASLON NA DOTIK

* Vsi prejeti smsi so brezplačni, poslana sms sporočila bodo obračunana po ceniku vašega operaterja. Več informacij na www.renault.si.
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StraSt že ima barvo. 
             ZdAj jE dOBILA šE OBLIKO.

Reliable. No matter what.www.dacia.si
Dacia Duster je s pogonom na vsa štiri kolesa kos vsem preprekam, ki jih postavljajo najzahtevnejši tereni. Odlikuje ga tudi izjemno dostopna cena in najmanjša 
izguba vrednosti med vsemi kompaktnimi športnimi terenci.** Izkoristite posebno oktobrsko ponudbo, ki prinaša brezskrbnih 5 let garancije.
*Velja do izpolnitve prvega od dveh pogojev: 5 let ali 100.000 km. **Focus Online, članek Auto Restwert 2015. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.

DACIA DUSTER: PORABA PRI MEŠANEM CIKLU: 5,0 – 8,0 L/100 km. EMISIJE CO2: 130 – 185 g/km.

Resen terenec
Dacia Duster 4x4

že za 11.990 €

Avtohiša MALGAJ d.o.o.,
Tr ž a š k a  10 8 ,  L j u b l j a n a ,  t e l . :  01  2 0  0 0  5 5 0 ,  f a x :  01  2 0  0 0  555
Odprto: 8-18h, sobota 8-12h,                                             www.malgaj.com

je takrat manjkalo marsikaj, kar je bilo potrebno nadomestiti in 
popraviti. Leta 1946 smo domu prizidali stranski del za garderobe, 
obnovili strop in stolp ter napeljali elektriko na oder in gardero-
be. V gasilskem domu na Plešivici smo zabetonirali ploščo, kjer je 
bila shranjena ročna brizgalna. Društvo je prispevalo sredstva za 
izgradnjo zadružnega doma. Ključ od doma in motorne črpalke 
smo hranili na železniški postaji in se ga je lahko vzelo samo v pri-
meru požara. Vsak aktivni član je moral enkrat letno opraviti izpit 
o sposobnosti opravljanja gasilske službe. Z leti so bila možna tudi 
napredovanja. Okrajna gasilska zveza je izvršila letni pregled. Leta 
1950 je bil zaradi nedelavnosti v društvu sklican izredni občni zbor. 
Leto kasneje smo ustanovili žensko desetino. Obnovljeno ostreš-
je, odstranjena baraka, napravljen prizidek za hrambo brizgalne in 
orodja ter nujno potreben nov stolp za sušenje cevi, so bila dela, ki 
so bila izvedena pred slavnostno prireditvijo ob 40. letnici društva. 
Na njej so bila podeljena priznanja ustanoviteljem društva. 

PGD Notranje Gorice - Plešivica

Otroške delavnice v Tušu
Na noč čarovnic so v lokalu Kavarna Kofi 

(Tuš v Notranjih Goricah) pripravili otroške 
delavnice. Izdelovali so papirnate netopirčke, 
duhce, pekli piškote in izrezovali buče. Za po-
strežbo in prijetno počutje je poskrbelo prija-
zno osebje lokala. Delavnic se je udeležilo pri-
bližno 30 otrok, organizatorji pa obljubljajo, 
da bodo priredili še kakšno delavnico.

Vanja Vidanovski
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TRŽAŠKA 392, 1351 Brezovica
041/433 033 

 www.ini-mini.si

Narava ni od včeraj, zaščitena območja pa 
tudi ne

Človek močno vpliva na svoje okolje. Rastlinske in živalske vrste so že 
dolgo ogrožene zaradi nabiranja, lova in širjenja kmetijskih površin. V so-
dobnem svetu so se tem dejavnikom pridružili še onesnaževanje, promet, 
širjenje bolezni in širjenje tujerodnih invazivnih vrst. Živa bitja so med se-
boj tesno povezana. Drug drugemu predstavljajo hrano in življenjski pro-
stor, zato ne morejo obstajati izolirana, temveč je njihov obstoj mogoč le 
v združbah in ekosistemih. Kadar jih iztrgamo iz ekosistema (npr. živali v 
živalskem vrtu, rastline v botaničnem vrtu), izgubijo svojo funkcijo in so 
zreducirana na nekakšne »spomenike«. Tudi če rastlin in živali fizično ne 
uničujemo, lahko izginejo zaradi spreminjanja okolja, v katerem živijo. 
Krhko ravnovesje hitro porušimo s prevelikim vnosom gnojil, z neselek-
tivno sečnjo, s spremembami vodnega režima, ipd. 

Varstvo posameznih rastlinskih in živalskih vrst ni dovolj, česar so se 
zavedali že v 19. stoletju, ko so po svetu pričeli z ustanavljanjem prvih 
narodnih parkov. 

Pričele so se krepiti ideje o formalnem varstvu nekaterih območij. 
V Spomenici Odseka za varstvo prirode in prirodnih spomenikov Mu-
zejskega društva v Ljubljani, ki je bila izdana leta 1920, je med drugim 
zapisano: ustanovijo naj se alpski, srednjegorski (gozdni) in barski var-
stveni parki. Zamisli o Triglavskem narodnem parku so obrodile sadove 
leta 1924, ko so del doline Triglavskih jezer zavarovali kot »Alpski var-
stveni park«. Za Triglavski narodni park pa je bila dolina razglašena šele 
1961. Meje Triglavskega narodnega parka so kasneje razširili, še vedno 
pa to ostaja naš edini narodni park. Ustanovili so še več drugih na-
ravnih parkov, ki so po sedaj veljavni zakonodaji razvrščeni v kategoriji 
regijskih in krajinskih parkov. 

Krajinski park Ljubljansko barje je bil ustanovljen šele leta 2008, če-
prav so ustanovitev manjšega varstvenega parka na tem območju pre-
dlagali že leta 1920, v prej omenjeni Spomenici. Ob ustanovitvi je bilo 
v Sloveniji že vzpostavljeno tudi omrežje posebnih varstvenih območij 
Natura 2000, ki so namenjena varstvu redkih in ogroženih rastlinskih 
in živalskih vrst ter habitatnih tipov. Teh na Ljubljanskem barju res ne 
manjka. Mokrišča so namreč v zavesti ljudi dostikrat zapisana kot ne-
koristno gojišče komarjev. Mnoga so zaradi izsuševanja in zasipavanja 
že izginila. Pozabljamo, da nam takšna območja zagotavljajo pitno 
vodo, delujejo kot naravne čistilne naprave in nas varujejo pred po-
plavami. Zaradi svoje vlažne narave so tudi zelo produktivna, energijo 
sonca vežejo v rastlinsko in posredno tudi živalsko biomaso, kar omo-
goča njihovo izredno biotsko pestrost. Ljubljansko barje je kot Natura 
2000 območje kvalificirano za sedem habitatnih tipov, 22 vrst ptic, 2 
vrsti sesalcev, 1 vrsto plazilcev, 3 vrste dvoživk, 8 vrst rib, 4 vrste metu-
ljev, 2 vrsti kačjih pastirjev, 3 vrste mehkužcev in eno rastlinsko vrsto. 
Poleg njih živijo tukaj še številne druge lepe in zanimive vrste. Naloga 
krajinskega parka je predvsem ohranjanje naravnih vrednot, biotske in 
krajinske raznovrstnosti ter ugodnega stanja vrst. Hkrati pa se skozi de-
lovanje parka razvija trajnostno gospodarjenje z naravnimi dobrinami, 
ki omogoča dolgoročno stabilnost in večjo kakovost bivanja.

Za konec pa še citat g. Staneta Peterlina, nekdanjega urednika revije 

Na prehodu iz 19. v 20. stoletje sta grof Auersperg in oskrb-
nik gozdov dr. Hufnagel iz gospodarjenja izključila del kočevskih 
gozdov, ki so dandanes zavarovani kot pragozdni rezervati Kopa, 
Pečke in Rajhenavski rog. To dejanje velja kot prvo zavarovanje ne-
kega območja na Slovenskem. 

Varstvo narave: »Če vemo, da so pobude, ki so bile pred petdesetimi leti 
za sodobnike nerealne, danes uresničljive in splošno sprejete, potem so 
tudi današnji »blazni« predlogi morda vendarle utemeljeni v potrebah 
prihodnosti.« 

Da bi bila prihodnost svetla prebivalcem Ljubljanskega barja ob no-
vem letu želi tudi ekipa Krajinskega parka Ljubljansko barje.

Maja Sopotnik, 
KP Ljubljansko barje

Barjanski list berejo tudi v Mrtvem morju
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Iz PD Podpeč - Preserje
Program pohodov za leto 2013 – veterani 
Pohodi so vsak prvo sredo v mesecu, razen januarja in maja, ko 

je drugo sredo in avgusta, ko izleta ni. Zborno mesto so avtobusne 
postaje na relaciji Preserje – Brezovica, ura odhoda pa bo objavljena 
za vsak izlet posebej.

Do spremembe programa pride le zaradi izrednih razmer (deževje, 
visok sneg, nevihte). Vse pohodnike, ki so na seznamu skupine, bomo 
obravnavali kot redne udeležence pohodov. V primeru odpovedi ude-
ležbe me pravočasno obvestite, najkasneje do enajste ure dopoldne v 

Datum Smer pohoda, cilj

9. januar KOŽLJEK IN KORENO  
Z avtobusom v Horjul, od tam pa peš na Kožljek in nato v prijetno gostilno na Korenu, kjer se bomo dogovorili o 
nadaljnjem delu v letu 2013.

6. februar LIMBARSKA GORA 
Limbarska gora je romarska pot med Črnim grabnom in Moravčami. 

6. marec OSOLNIK 
Naredili bomo prečenje iz Škofje Loke preko Osolnika in Govejka do Katarine - Topola.

3. april MESTNI VRH IN STENE SVETE ANE 
Mestni vrh je nad Kočevjem, stene Svete Ane pa nad Ribnico. Ker sta oba cilja lahko dostopna, ju bomo »osvojili« v 
enem dnevu.

8. maj BABJI ZOB 
Seveda ga poznamo vsi, saj se ga vidi že od daleč. »Ker je tako strm«, se ga bomo lotili z Jelovice.

5. junij JAVORNIK - ŽENIKLOVEC 
Ima kar dve imeni. Na njega nas bo pa popeljala res lepa pot in tudi z njega.

3. julij OBIR (2139m) 
Za pokušino se bomo podali na avstrijsko Koroško. Čeprav je gospod visok, je lahko dosegljiv. 

4. september MATAJUR 
Ja, lotili se ga bomo iz vasice Avsa (ne avšaJ). 

2. oktober VELIKO KOZJE 
Ko bomo sedeli na vrhu, se ne bomo mogli načuditi lepemu razgledu. Vredno se je potruditi.

6. november ERMANOVEC 
Tokrat se bomo na Ermanovec podali iz Trebije. Pot z njega pa nas bo vodila na  
Škofje in še kam.

4. december BOHOR 
Nanj se lahko tudi pripeljemo, vendar ga bomo raje prehodili in še kaj v bližnji okolici.

torek, dan pred pohodom, na telefon 041 795 006 ali 363 11 75. Po 
tem času me pokličite tudi v primeru nepredvidenih zadržkov!

Na pohodih bodite primerno opremljeni. Gojzarji so zakon, poho-
dne palice tudi, kaj za dež naj bo vedno v nahrbtniku, poleg malice in 
pijače. Tudi mobitel priporočam in kaj za prvo pomoč (trikotna ruta, 
gaza, povoj, obliži). Ker so Veterani sekcija Planinskega društva Podpeč 
- Preserje, je prav, da ste tudi njegovi člani. S planinsko članarino pri-
dobite tudi zavarovanje v primeru nesreče! Sicer pa je vsak udeleženec 
dolžan skrbeti za lastno varnost in upoštevati navodila in pravila var-
nega gibanja v naravi. Vodja pohodne skupine Veterani: Marko Goršič

Program sestavil: Marko.
Članarina za leto 2013: do 65 let = 22,00 EUR,  
nad 65 let = 16,50 EUR

Plan izletov PD Podpeč - Preserje v letu 2013 
Januar  -  Vrh Korena (6. 1. 2013), D, Zlatko
       -  Dražgoše (13. 1. 2013), D, Goran
       -  Pasja ravan – Tošč – Grmada – Polhov Gradec  
  (20. 1. 2013), D, Marko
       -  Pasja ravan – Sivka – Srednji vrh (27. 1. 2013), D, Marko
 
Februar   -  Grintovec (3. 2. 2013), D, Zlatko
         - Mrežce (10. 2. 2013), D, Marko
         - Ratitovec (17. 2. 2013), D, Zlatko
         - Lipanski vrh (24. 2. 2013), D, Marko
         
Marec  - Menina planina - Vivodnik (3. 3. 2013), D, Marko
 - Čemšeniška planina (10. 3. 2013), A, Vesna
 - Debela peč (17. 3. 2013), D, Marko
 - Cjanovca (24. 3. 2013), A, Rudi

April    - Lang Tang – treking (3. 4. – 21. 4. 2013), Marko  
         - Ratitovec (7. 4. 2013), A, Niko
       - Kozji vrh (14. 4. 2013), A, Rudi
        - Rog-vrh (21. 4. 2013), A, Marko
         - Kvarnerski otoki (27. 4.- 2. 5. 2013), A, Balkanika in Marko

Maj   - Prvomajsko srečanje planincev na Krimu (1. 5. 2013)
       - Snežnik (5. 5. 2013), A, Vesna
       - Stolpnik – Konjiška gora (12. 5. 2013), A, Marko
       - Srečanje planincev MDO Notranjske (19. 5. 2013), UO PD
       - Lepena – Baba (26. 5. 2013), A, Rudi

Junij   - Vodiška planina (2. 6. 2013), A, Niko
        - Viševnik (9. 6. 2013), A, Niko
       - Mlinarjev spominski pohod na Krim (15. 6. 2013), A, Janez
       - Krvavec-Kompotela-Mokrica (16. 6. 2013), B,  
  Marko in Zlatko
       - Mali Draški vrh, Veliki Debeli vrh in Laška Planja  
  (22.– 25. 6. 2013 ), A+B Marko, Zlatko
      - Kokrska in Jezerska Kočna (30. 6. 2013), B, Marko in Janez
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TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika | T: 01 755 71 61 | M: 041 342 000 | mega.phone@siol.net

Povečana odpornost na praske
po zaslonu, vlago in prah!

...........................................................

Sony Xperia Go

Akcija NAJNAJ 1€* + 24 mesecev X 7€
*Sklenitev novega naročniškega razmerja ali podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Julij   - 29. 6.—5. 7. 2013 Tabor mladih planincev
       - Lipanski vrh (7. 7. 2013), A, Niko
       - Planjava, Ojstrica in Konj (13. in 14. 7. 2013),  
  B, Marko in Zlatko
      - Ukrajina (22. 7. - 1. 8. 2013), A, Marko in Balkanika
      - Bosova grapa – Brana - Kamn. sedlo (21. 7. 2013), C, Zlatko
       - Velika Planina (28. 7. 2013), A, Vesna

Avgust  - Žmavčarji - Turska gora (4. 8. 2013), B, Zlatko
        - Vrata - Kriški podi - Škrlatica (10 in 11. 8. 2013), B,  
  Marko in Rudi
       - Komna - Bogatin - Mahavšček - Kser (18. 8. 2013), A,  
  Janez in Rudi
        - Polinik 2332 m Avstrija( 25. 8. 2013 ) –A-B-Marko 
           
September - Creta Grauzaria - Italija (1. 9. 2013), B, Marko in Janez
           - Grintovec čez Dolge stene (8.9. 2013), C, Zlatko
          - Družinski pohod na Krim (15. 9. 2013), UO PD
          - Brana - Turska gora - Rinke - Žmavčarji  
  (21. in 22. 9. 2013), A, Marko in Zlatko
          - Mojstrana - Vrtaški vrh (29. 9. 2013), A, Rudi

Oktober - Hahliči - Hrvaška (6.10.2013), A-B, Marko
           - Goteniški Snežnik (13. 10. 2013), A, Vesna
           - Krn (20. 10. 2013), A, Goran
          - Nepal - Himalaja - treking (17. 10. – 6. 11. 2013, Marko

November - Gradiška tura - Abram ( 3. 11. 2013 ), A-B, Janez
          - Sleme - Smrekovc - Golte( 10. 11. 2013 ), A, Marko
           - Poldanovec (17. 11. 2013), A, Marko
           - Veliki Snežnik (24. 11. 2013) A - Goran

December - Lisca (1. 12. 2013) – A—Goran
         - Dobrča (8. 12. 2013)- A- Marko
           - Kilimanjaro (15-29. 12. 2013) Marko
         - Kum (15. 12. 2013), A, Goran
        - Javornik - zimski pohod (22. 12. 2013), D, Marko

A – Lahka letna tura
B – Težka kopna tura, lažje brezpotje
D – Lahka zimska tura
C- Zahtevno brezpotje

PD si pridržuje pravico za eventuelne spremembe datumov izletov. 
Pisne prijave sprejemamo do 3 dni pred izletom, na telefon 3631- 175 
ali 041 795 006 (Goršič), v večernih urah. 

Srečno, zdravo in uspešno 2013 
Marko Goršič, predsednik PD Podpeč - Preserje
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Izlet na Javornik in Čelkov vrh
V nedeljo, 23. 12. 2012, gremo na Javornik (1156 m) in Čelkov vrh 

(1106 m). Odhod iz Preserja je v nedeljo zjutraj ob 7.00, ustavili se 
bomo v Kamniku pod Krimom, Podpeči, Vnanjih in Notranjih Goricah 
in na Brezovici.

Z avtobusom se bomo peljali mimo Godoviča do Strmeca, od ko-
der se bomo odpravili preko Čelkovega vrha do planinske koče na Ja-
vorniku . Hoje bo cca. tri ure. Pot ni težka, saj se ves čas zmerno dviga. 
Na Javorniku bo krajši počitek in srečanje s pohodniki, udeleženci tra-
dicionalnega zimskega pohoda na Javornik. Po počitku se bomo preko 
Kanjega dola vrnili na Strmec. Cena izleta je 15 EUR. Prijave do četrtka, 
18. 12. 2012, zbira Marko Goršič, na 041 795 006 v večernih urah, ki 
bo izlet tudi vodil. 

Izlet na Sivko, Bevkov vrh in Kladje za veterane
Vsi veterani in člani društva, v sredo, 5. 12. 2012, vabljeni  na Sivko, 

Bevkov vrh in Kladje. Odhod iz Preserja je ob 8.00, ustavili se bomo 
tudi v Kamniku, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Brezovici.

Z avtobusom se peljali na Ledine, od koder bomo odšli na Sivko - 
Vodice (30 min hoje). Z Vodic bomo pot nadaljevali na Bevkov vrh (2 
uri in 30 min hoje) in od tam na Kladje (1 ura hoje), kjer nas bo čakal 
avtobus. Pot ni naporna. Skupno bo približno 4 ure hoje. Domov se 
bomo vrnili v popoldanskih urah. Če bomo pridni, bomo mogoče sre-
čali Miklavža. Cena izleta je 15 EUR. Prijave do nedelje, 2. 12. 2012, zbi-
ra Marko Goršič, na 041 795 006 v večernih urah, ki bo izlet tudi vodil.

Izlet na Slavnik                           
V nedeljo, 9. 12. 2012, gremo na Slavnik (1028 m). Odhod iz Pre-

serja je ob 8.00, avtobus bo ustavljal v Kamniku pod Krimom, Podpe-
či, Notranjih in Vnanjih Goricah ter na Brezovici.

Z avtobusom se bomo peljali do Kozine in naprej proti Rijeki. Iz 
Skadanščine se bomo podali na Slavnik. Po počitku v koči se bomo 
po drugi strani spustili do Podgorja, kjer nas bo čakal avtobus. Hoje 
bo skupaj dobri dve uri in pol. Slavnik ima planinski žig za transverza-
lo. Pot je tehnično nezahtevna. Domov se bomo vrnili med 15. in 16. 
uro. Cena izleta za člane je 15 EUR (samo prevoz), za z osnovnošolske 
otroke 6 EUR. Prijave do četrtka, 6. 12. 2012, zbira Goran, na 041 502 
897, ki bo izlet tudi vodil. 

PD Podpeč - Preserje

Dobrodelni koncert za nove orgle 
in prilagoditev farnega svetišča na 
Brezovici

Na dobrodelnem koncertu za nove orgle in prilagoditev 
farnega svetišča na Brezovici, ki bo v nedeljo, 9. decembra, 
ob 18. uri, v OŠ Antona Martina Slomška na Vrhniki, bodo 
nastopili:
-  vrhunski pihalni orkester iz Logatca, ki je eden najboljših  
  na svetu
-  trije župnijski pevski zbori, mešani, mladinski in otroški
-  v svet naše kulturne dediščine nas bo popeljala folklorna   
  skupina Rožmarin
-  pritrkovalci, med katerimi je tudi naš znani emitator  
  Tilen Artač, ki bo koncert tudi povezoval. 

Vsi nastopajoči se odpovedujejo honorarju v korist našemu 
skupnemu projektu novih orgel in posodobitve svetišča. Stopimo 
skupaj in napolnimo vrhniško dvorano, da bomo res kot ena 
družina začutili lepoto občestva.  
Vstopnice so po 8 in 10 EUR.  
Vse dodatne informacije dobite na 041 752 970. 

 
Župnija Brezovica

Seniorji SDS na martinovanju 
Seniorji SDS smo se v petek, 9. 11., podali na izlet in martinovanje v 
dolino Temenice. Pred odhodom smo se ustavili še pred občino Bre-
zovica, kjer nas je pozdravila poslanka DZ Alenka Jeraj, nam razdelila 
predvolilni med in zaželela srečno pot. Izlet je odlično uspel, imeli smo 
se izredno lepo, sonček pa je vse skupaj še polepšal. Pričakujemo, da 
bomo vsako leto ponovili izlet in odkrivali nove kraje Slovenije. Žal 
nam je za vse, ki ste želeli potovati z nami, pa vam žal nismo več mogli 
ponuditi prostega mesta v avtobusu. 

Za naslednje leto pohitite s prijavami, saj je mest omejeno, povpra-
ševanje po naših izletih pa vsako leto večje. Hvala vsem, ki ste z nami 
delili ta čudovit dan!

                                          Seniorji SDS Brezovica

Iskrene čestitke gospodu Metodu Ropretu 
za izvolitev v Državni svet Republike 
Slovenije.
Socialni demokrati

Obvestilo kmetijske svetovalne službe
Pavšalno nadomestilo
Ponovno vas obveščamo, da bo po novem mogoče oddati obrazec 

za pavšalno nadomestilo (8 %) samo v elektronski obliki in ne več po 
pošti, kot do sedaj. Obrazci se bodo oddajali v januarju 2013, ko bo 
znan promet prejšnjega leta, na izpostavah KSS. Predhodno, že v no-
vembru in decembru, pa nas morate pooblastiti za oddajo obrazcev. 

                                 Izpostava Vrhnika - Podpeč

December je mesec pričakovanja
Preživimo ga po zlatem pravilu, ki nas vabi, da delamo dru-

gim tisto, kar bi želeli, da drugi delajo nam. Ob tem pa vam tudi 
želimo, da bi znali vse, kar nam prinaša življenje, pravočasno pre-
poznavati in ločevati koristno od slabega. Dobro množiti in si 
drugo zapomniti v opomin, in spodbudo, da to opustimo. Tako 
bomo pridobili dovolj prostora za vse neškodljive različnosti, ki 
nas po nepotrebnem razdvajajo.

Na seji UO smo potrdili ugotovitev, da lahko vsak na svoj ne-
škodljiv način in s svojimi talenti v svojem okolju živi in dela tako, 
da to koristi skupnosti. Zakaj naj bi inšpekcije služile zaradi pre-
komernega smradu iz dimnika ali iz greznice ali drugih kršitev, 
če lahko vzroke za onesnaževanje, že z malo dobre volje, sami 
preprečimo? Podobno je na vseh drugih področjih. Le zakaj bi si 
bili teh nekaj trenutkov večnosti v »laseh«, če pa je sodelovanje 
veliko boljše za vse.
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Nikar pa se ne zgledujmo po uradnih varuhih Nature 2000, 
ki se dobesedno požvižgajo na vedno bolj strupene poplave in še 
naprej podpirajo prodajo snovi, ki po uporabi v gospodinjstvu 
končajo v naravi ter nam zastrupljajo zrak vodo in zemljo. Na-
ravnost do neba pa sega njihova brezbrižnost ob spet bližajočih 
se ognjemetih in eksplozijah v krajinskem parku. Tako na najbolj 
jasen način kažejo, da jim je figo mar ne le za ljudi in naše imetje, 
pač pa tudi za prezeble in ogrožene živalske vrste, ki so še najbolj 
izpostavljene svetlobnemu in hrupnemu onesnaževanju. Ne bo-
dimo brezbrižni in pri svojih aktivnostih posnemajmo Pahorja, 

Je čas, ki da,
je čas, ki vzame,
pravijo, je čas,                                
ki celi rane,
in je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

ZAHVALA
ob boleči izgubi ljubljene žene, mame, stare mame, tašče in prijateljice

IVANKE ŠTEFANČIČ
iz Plešivice, ki nas je v 73. letu tiho zapustila,

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, za 
vse izrečene besede tolažbe, tople stiske rok, podarjene sveče, cvetje in maše, 
vsem, ki ste jo pospremili k večnemu počitku in vsem, ki se spomnite nanjo 
in postojite ob njenem grobu.
Iskrena hvala tudi dr. Danici Rotar Pavlič, dr. Ireni Brenčič, sestri Saši, 
patronažni sestri, g. župniku Jožetu M. za lep pogrebni obred, pogrebni 
službi Pieta, pevcem in DU Notranje Gorice.                                                

                                                     Žalujoči domači

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi našega  
dragega očeta in dedija 

STJEPANA KOVAČA
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga z nami pospremili k večnem počitku. 
Hvala za izrečeno sožalje, spodbudne besede ter darovano cvetje in sveče. 
Še posebej hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki nam s svojo 
pomočjo stojijo ob strani.

Žalujoči sin Darko z družino

saj roko na srce, tudi on posnema nas. Zato se iskreno zahvalju-
jemo vsem, ki v vsakem naselju prostovoljno skupaj urejamo in 
gospodarimo s skupno lastnino. Tudi v prihodnje nadaljujmo s 
tem plemenitim delom in tudi letos namesto raket in petard raje 
za ta denar kupimo živež za tiste sosede, ki jih življenje še posebej 
preizkuša in za prezeble živali. 

Tako kot vsako leto smo tudi letos izdali svoj koledar z 12 
utrinki leta 2012. To je velika spodbuda, saj so na njem ohranje-
ne vse generacije. Koledarje bomo čim prej razdelili med članstvo 
in drugim. Dokler ne poide, ga pošljemo tudi vam, če pokličete 
na 051 344 688. V prihodnje si želimo še več sodelovanja. Želimo 
tudi pomladiti in okrepiti naše vrste ter nadaljevati v 90. letih za-
četo preprosto in učinkovito ohranjanje kulturne dediščine, kjer 
se lahko pohvalimo s popisom hišnih imen. Ob tem se še enkrat 
zahvaljujem Minki Veršič, Vladu Nartniku, Cirilu Mraku in mla-
dim ter njihovim mentorjem iz OŠ Preserje. Tudi v prihodnje si 
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Uprava Občine Brezovica
Občina Brezovica, Tržaška cesta 390, 1351 Brezovica
Telefon: 01 3601 770 | Faks: 01 3601 771 | E-pošta: 

info@brezovica.si 

URADNE URE:
PON.:  od   9:00 do 12:00
SRE.:   od   9:00 do 12:00

od 14:00 do 17:00
PET.:   od   9:00 do 13:00

želimo ohranjati predmete, orodje, delo, govorico, običaje, igre 
in spretnosti naših prednikov, pa četudi nas bodo za to uradno 
pristojni še naprej ovirali podobno, kot nas pri starih, varnih bli-
žnjicah naših dedkov in babic. K sodelovanju v svojem okolišu, 
vabimo vse vas, društva in ustanove. Poglobimo se v lastne kore-
nine in sestavimo lastne slovarje starih pristnih domačih besed, 
ki bodo v nasprotnem v nekaj desetletjih za vedno pozabljene. 
Pri tem nas spodbujajo tudi letošnji uspehi Notranjih Goric na 
6. srečanju barjanskih občin. To je lep zgled in popotnica za vse 
nas in prihodnja srečanja. Pobuda za ohranjanje za naša naselja 

značilne govorice se je izoblikovala med mladimi. Kdo jih bo pri 
vsem koristnem projektu podprl, če jih ne bomo mi? 

V zaključnem pozdravu pa vas vabim še na dobrodelni kon-
cert, 9. 12., na Vrhniko ter na spletne strani http://ticinlokvanj.
blog.siol.net , kjer je dovolj prostora za vse.

Drago Stanovnik, 
v imenu ŠKTD Lokvanj 

KOLEDAR 
30.11. 17.00 Ini mini Novoletna kaligrafska delavnica

1.12. 13.00 Marijin dom na Brezovici Oratorijski dan za otroke in mladino 

1.12. 18.00 Balon DUOL Odbojkarska tekma 3. DOL zahod moški - Prigo Brezovica : Astec Triglav II

1.12. 19.00 KD Notr. Gorice Predstava KD Janez Jalen Malomeščanska svatba (zaključna predstava)

3.12. 18.00 Ini mini Začetek solo salse

5.12.  16.00 Rakitna  Miklavževanje po domovih 

7.12. 16.00 Brezova dvorana OŠ Brezovica Tradicionalni bazar Dobrodelnega županovega sklada

8.12. 14.00 dalje Brezovica Obisk Božička

8.12. 17.00  Dvorana OŠ Rakitna  Lovska maša in otvoritev razstave Janeza Papeža 

8.12.   19.00 Cerkev na Brezovici Dobrodelni koncert MePZ Brezovica in podelitev priznanj

9.12. 18.00 Dvorana OŠ AMS Vrhnika Dobrodelni koncert župnije Brezovica

14.12. 16.30 DU Notr. Gorice Srečanje – dan starejših krajanov

14.12. 20.00 Ini mini Zvočna kopel s tibetanskimi pojočimi posodami

15.12.  14.00  Dvorana OŠ Rakitna  Maša in prireditev za starejše

15.12. 18.00 Balon DUOL Odbojkarska tekma 3. DOL zahod moški - Prigo Brezovica : SIP Šempeter II

15.12. 19.00 KD Notranje Gorice Gledališka predstava KUD Vrbje pri Žalcu: Sedma zapoved ali kradi malo manj 

21.12. 18.00 KD Notranje Gorice Božično - novoletno rajanje s KUD Janez Jalen

22.12. 10.00 Dvorana OŠ Preserje Rekreativni badminton turnir

26.12. 15.00 Gasilski dom G. Brezovica 7. Štefanov tarok turnir)

Podatke o prireditvi, ki jo pripravljate, nam lahko pošljete na elektronski naslov admin@brezovica.si ali jo s posebnim 
obrazcem vpišete na spletni strani Občine Brezovica, www.brezovica.si . 

Vaša prireditev bo objavljena na občinski spletni strani in v Barjanskem listu. 
Več podatkov o posamezni prireditvi najdete tudi na www.brezovica.si 

Božično - novoletno rajanje s KUD 
Janez Jalen

Veseli december je čas za druženje. Zato vabimo vse otro-
ke in seveda tudi starše, da se nam pridružijo na božično-
-novoletnem rajanju, ki bo v petek, 21. decembra, ob 18.00 
v kulturnem domu Notranje Gorice. 

Kaj vse se bo dogajalo, naj zaenkrat 
ostane še skrivnost, zagotavljamo pa vam 
da bo vsekakor zanimivo in nadvse zabav-
no. Vstopnine ni!

KUD Janez Jalen


